
d És el primer pas per a disposar d’una carretera, de quatre quilòmetres, amb un carril per sentit

; en curt

El projecte de la ronda sud-oest inicia el procés de licitació 

Ajuntament i Consell 
negocien crear un 
centre comarcal 
d’Aquasalut

Q L’Ajuntament negocia amb 
el Govern autonòmic la incor-
poració d’aquest nou servei co-
marcal que impulse programes 
d’habilitació. H pàg. 6

L’handbol valencià 
reconeix l’aposta de la 
ciutat per aquest esport

Pàgina 14

Es tracta de la major zona 
enjardinada de la localitat 
i es posarà a la disposició 
dels ciutadans a partir del 
4 d’agost amb l’obra re-
cepcionada. H pàg. 10

El jardí de la 
Ciutat Esportiva 
s’obri al públic

Vila-real aplica un pla d’ajust per 
a evitar l’impacte de sentències
L’objectiu és aconseguir un estalvi d’uns 500.000 euros 
per a ajustar els comptes municipals fins a final d’any

Els “empastres del PP”, el sobrecost de les escombraries i 
la reducció d’ingressos municipals són alguns dels motius 

Q La plaça resultat de l’enderrocament del pa-
velló Campió Llorens recordarà el contorn de 
l’actual edifici amb una franja de ceràmica i reor-
denarà l’espai d’aparcament i de les terrasses dels 

locals hostalers per a aconseguir un entorn més 
funcional i segur. El projecte inclou l’ampliació de 
les voreres del carrer de Blasco Ibáñez, un passeig 
amb arbres i una escultura. H pàg. 4

Avança l’obra al 
costat del Madrigal
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Vila-real aplicarà un pla d’ajust per 
a fer front als “empastres del PP”
L’objectiu és evitar l’impacte de les sentències urbanístiques 
del PP, el sobrecost dels fems i la disminució d’ingressos

L’Ajuntament de Vila-real aplica-
rà durant els propers sis mesos 

un pla d’ajust econòmic per a evitar 
l’impacte de les sentències que con-
tinuen arribant al consistori, fruit de 
la gestió urbanística de l’anterior 
Govern municipal del PP. A més, 
el consistori ha hagut de fer front 
a altres despeses imprevistes com 
el sobrecost de 600.000 euros en el 
tractament del fem, l’abonament 
de la paga extra pendent als funcio-
naris o l’arribada del pla Xarxa Lli-
bres, entre altres desemborsaments, 
com el que suposa l’obertura de 
nous centres esportius heretats, 
amb l’objectiu de reequilibrar els 
comptes i poder continuar impul-
sant el model de ciutat que avança.

L’alcalde, José Benlloch, ha ex-
plicat públicament quines són les 
mesures que l’equip de govern 
engegarà des d’ara i fins al mes de 
desembre, amb l’objectiu de frenar 
la situació que aquest 2016 s’ha 
produït en les arques municipals, 
a causa dels nombrosos colps que 
continuen arribant a l’Ajuntament 
cinc anys després del canvi de go-
vern.

AUGMENT DEL CONTROL
“Vivim una situació de dificultats 
econòmiques derivades, encara, 
de la gestió urbanística del PP, que 
envaïa els terrenys dels veïns a cost 
zero i que ara la justícia diu que hem 
de pagar, amb tota la raó”, explica 

Les mesures anunciades per l’alcalde de la ciutat suposen 
un estalvi d’uns 500.000 euros fins a finals d’aquest exercici

DECÀLEG
DE MESURES 
DEL PLA D’AJUST  
MUNICIPAL

 1.   Reducció de 
les activitats de 
l’actual campanya 
de l’Estiu al Ter-
met 

 2.   Eliminació del pro-
grama de beques 
per a joves Vila-
beca -aprofitant el 
programa Avalem 
Joves-

 3.   Supressió de les 
subvencions a 
emprenedors -la 
Generalitat llança-
rà en breu ajudes 
amb més import-

 4.   Cancel.lació del 
programa de 
l’SPV de millora 
de barris per a 
atendre situacions 
d’urgència

 5.   Reducció del 
pressupost de-
dicat a les festes 
patronals i de 
barris

 6.   Suspensió del 
Festival Interna-
cional de Danses 
organitzat pel 
Grup de Danses el 
Raval

 7.   Retallada dels 
convenis amb 
gimnasos i activi-
tats de l’SME

 8.   Rebaixa en les 
campanyes de 
promoció turística

 9.   Disminució de 
les aportacions a 
congressos

10.   Unificació, en 
el Gran Casino, 
de serveis ad-
ministratius per 
a  guanyar en        
eficàcia

Benlloch, que assenyala que “hem 
de controlar la bomba que han 
deixat a la ciutat per a molts anys i 
no hi ha una altra solució més que 
ser responsables”.

No obstant això, assegura que 
“el 2014 vam cometre un error, i ara 
ho reconec, que va ser abaixar l’IBI, 
després d’un llarg plet amb el ca-
dastre i amb el Govern d’Espanya”. 
“En aquell moment pensàvem que 
tota aquesta bomba urbanística 
estava relativament controlada i 
decidim deixar d’ingressar 1,8 mi-
lions cada any, però tot apunta al 
fet que el risc continua sent molt alt 
per a Vila-real i, com a responsable 
municipal, he hagut de prendre 
una decisió per a frenar la situació 
i reenfocar el projecte de ciutat, que 
estem convençuts que podrà seguir 
funcionant en breu com fins ara”, 
manifesta.

REEQUILIBRI EL 2017
“La situació és inviable i per això 
s’ha decidit apujar l’IBI en un 9% 
per al proper any”, assenyala el 
primer edil, “perquè el 2017 ens 
reequilibrarem, però què fem d’ací 
a final d’any?”. Per a això, s’ha 
creat un pla d’ajust que passa per 
10 punts, com són la suspensió i 
canvi d’enfocament del programa 
Vilabeca -aprofitant que la Gene-
ralitat ofereix el programa Avalem 
Joves-, o la supressió de les ajudes 
a emprenedors, que també eixiran 

en breu per part de la Generalitat, 
i que ofereixen el doble d’import 
que el consistori. “Es tracta d’usar 
la intel·ligència i el talent per a com-
plementar el que faça la Generalitat 
i no duplicar serveis”, explica.

Així mateix, l’àrea de Serveis Pú-
blics se centrarà d’ací a final d’any 
en la tasca més bàsica d’atenció 
d’avisos i manteniment de carrers 
i jardins, s’intentarà estalviar en la 
mesura del possible en les festes 
de la ciutat i dels barris. En l’àrea 
d’Esports, es treballa en un estalvi 
en el conveni amb els gimnasos 
en els propers mesos i també està 
prevista la reducció de les campan-
yes de promoció de la ciutat i la 
col·laboració en alguns congressos, 
així com fer un ajust en alguns re-
cursos administratius, traslladant 
les àrees de Turisme i Congressos a 
la part baixa del Gran Casino per a 
començar a estalviar.

En Cultura, el regidor Eduardo 
Pérez va explicar que s’arribarà a 
un estalvi proper als 100.000 euros. 
Les repercussions d’aquest progra-
ma en el seu departament suposen 
la supressió del musical ‘Nueve 
Lunas’, a més d’ajustar els costos 
d’alguns cicles i activitats fins a fi-
nal d’any. També s’ha ajustat la pro-
gramació de l’Estiu al Termet. “En 
la programació d’estiu, hem reduït 
els dies d’obertura del Museu Et-
nològic i hem decidit no programar 
les visites teatralitzades, amb la 

L’alcalde va explicar, en una convocatòria al restaurant El Molí, els detalls del pla d’ajust que s’aplica el segon semestre de 2016.
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L’abonament de la 
paga als funcionaris, 
els nous espais 
esportius o el pla 
Xarxa Llibres han 
sigut despeses extra

“La situació és 
inviable i per això 
s’ha decidit d’apujar 
l’IBI en un 9% per 
al proper any”, afig 
l’alcalde Benlloch

Vilabeca i les ajudes 
a emprenedors 
es suspenen per a 
complementar “el 
que fa la Generalitat 
i no duplicar serveis”



EL PERQUÈ DEL PLA

‘Empastres’ del PP
16 milions d’euros abonats fins ara per setències urba-
nístiques i els empastres del PP

pagament de 9 milions d’euros en factures pen-
dents a proveïdors en entrar un nou govern municipal en 2011

pagament de 3 milions d’euros anuals pel
prèstec de 20 milions subscrit pel PP

220 milions d’euros de risc econòmic pels
aprofitaments urbanístics derivats de la gestió del PP

Abaixament de la
contribució 1,8 milions d’euros 

menys d’ingressos per la reducció d’un 10% de l’Impost 

sobre béns immobles i del 15% dels valors cadastrals des-

prés de 2 anys congelada

Despeses imprevistes
200.000 euros destinats al pla #XarxaLlibres

150.000 euros corresponents a l’augment de l’1% del 
salari dels funcionaris

374.000 euros per a retornar la paga extra als funcionaris

600.000 euros pel sobrecost del tractament de les es-

combraries

OBJECTIU FINAL: Un estalvi aproximat 
d’entre 500.000 i 600.000 euros

qual cosa generem un estalvi d’uns 
6.000 euros”, detalla Pérez. Quant al 
Festival Internacional de Danses, el 
regidor de Cultura adverteix que la 
decisió del Grup de Danses El Ra-
val de no fer-se càrrec del certamen, 
sumada a les dificultats burocràti-
ques i administratives que aquesta 
decisió comporta, ha portat a pres-
cindir de la cita ja que, segons Pérez, 
seria complex que l’Ajuntament 
assumira l’organització. A més, el 
Cicle de Música Antiga eliminarà 
un dels concerts i se suprimeix una 
actuació coral, a més de reduir les 
despeses del Festival Coral i la Set-
mana Tàrrega en uns 5.000 euros 
aproximadament, entre altres.

“Volem seguir endavant amb el 
projecte de Vila-real avança, però 
de forma viable, hem de fer front 
als empastres del PP sense fer falli-
da a l’Ajuntament i pagar millor els 
proveïdors, i es pot aconseguir amb 
les eines que ja tenim preparades i 
amb voluntat”, insisteix Benlloch, 
que demana als ciutadans “suport, 
comprensió i confiança, perquè 
anem a tirar endavant”.

Un pla que, malgrat l’explicació 
de l’alcalde, no agrada a l’oposició. 
El portaveu del PP local, Héctor Fol-
gado, va plantejar eliminar aquest i 
realitzar un de nou amb un ajust de 
partides destinades a adquisició de 
patrimoni, protocol, promoció tu-
rística i Congressos “sense necessi-
tat de generar cap perjuí directe als 
veïns”.

ADEQUACIÓ URBANÍSTICA
Així doncs, el paquet de mesures 
anunciat permetrà estalviar en to-
tal entre 500.000 i 600.000 euros en 
el que resta d’any. El primer edil 
va atribuir la necessitat del pla 
d’ajust a les sentències derivades de 
l’urbanisme a cost zero del PP i als 
tres milions d’euros que cada any 
ha d’assumir el consistori com a 
conseqüència de l’amortització i els 
interessos del préstec de 20 milions 
d’euros que al seu moment va de-
manar el popular Juan José Rubert.

Una de les principals mesures 
és la modificació del Pla general 
d’ordenació urbana (PGOU), que 
permetrà que diverses parcel·les 
en el nucli urbà i catalogades com 
a industrials passen a ser urbanes 

residencials. L’objectiu és “limitar 
el risc econòmic dels aprofitaments 
urbanístics”, que va situar en 220 
milions d’euros.

Per a Benlloch, “açò és el resul-
tat d’una política que va dur a ter-
me el PP en els seus últims anys 
i que consistia a créixer a força 
d’aprofitaments, i ara cal compen-
sar els propietaris”. Gràcies a la 

nova Llei urbanística valenciana, 
Vila-real crearà una borsa de te-
rrenys que permetran al consis-
tori negociar amb els posseïdors 
d’aquests drets. Encara que en breu 
es coneixeran més detalls del pla, 
que serà una realitat a finals d’any, 
un dels espais afectats serà l’illa de 
l’antiga Maderas Clemente, enfront 
de Correus, amb naus sense ús. h

El Festival Internacional de Danses no s’organitzarà després de la renúncia d’El Raval.
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Vilabeca queda suspés per a evitar duplicitats amb ‘Avalem Joves’ de la Generalitat.

Proveïdors i entitats 
cobren 1,4 milions

demostrar només vam assumir 
l’executiu municipal, fa cinc anys, 
quan vam haver de pagar els 9 
milions d’euros que el Partit Po-
pular va deixar pendents de liqui-
dar en els calaixos”, detalla. “Les 
xicotetes empreses locals”, agre-
ga, “són fonamentals per a la nos-
tra economia i el nostre objectiu 
prioritari és que puguen cobrar 
pels serveis prestats a la ciutat en 
el menor temps possible i evitar 
que acaben convertides en bancs 
que financen les administracions, 
com ha succeït en altres àmbits i 
etapes”. Aquest és, de fet, un dels 
objectius del pla d’ajust: minimi-
tzar l’impacte en els proveïdors i 
en l’entramat social.

SITUACIÓ COMPLICADA
“Aquests pagaments signats, 
aproximadament 1,4 milions 
d’euros en només 10 dies, es des-
tinen a les xicotetes empreses i as-
sociacions, amb abonaments com 
la teleassistència, ajuda familiar o 
Creu Roja, entre molts altres, als 
quals se sumen també convenis 
signats amb les associacions de 
comerciants o d’aturats”, detalla 
l’alcalde. “És una situació compli-
cada, que ens ha portat a renunciar 
fins i tot a alguns programes dels 
quals ens sentim molt orgullosos, 
com el Vilabeca, en un exercici de 
responsabilitat que, a poc a poc, 
va oferint resultats en allò que 
més ens preocupa: les persones i 
les empreses locals. Anem a seguir 
treballant en aquesta línia, amb 
l’objectiu que els empastres de la 
gestió del PP, els 3 milions anuals 
del crèdit milionari que van subs-
criure, les sentències urbanístiques 
pagades i les que amenacen enca-
ra els comptes municipals afecten 
el menys possible els ciutadans”, 
conclou.  h

L’Ajuntament ja ha abonat uns 
1,4 milions d’euros destinats 

al pagament a entitats socials, 
ajudes i proveïdors, en la seua 
majoria xicotetes empreses locals. 
L’alcalde, José Benlloch, ha infor-
mat d’aquests pagaments que, 
assenyala, “demostren que el pla 
d’ajust de la despesa en el qual 
portem treballant diverses set-
manes comença a donar els seus 
fruits en els ciutadans, en les nos-
tres entitats i empreses que són 
la base de la nostra economia i la 
nostra societat”. 
“La situació econòmica a la qual 
ens han abocat les sentències i els 
empastres que la gestió del Partit 
Popular ens ha obligat a afrontar 
en els últims anys, amb 16 milio-
ns d’euros pagats ja en diferents 
conflictes urbanístics, sumats a 
altres despeses inesperades com 
els sobrecostos del tractament 
de residus o les ajudes del pro-
grama Xarxa Llibres, i la baixada 
d’ingressos derivada de la reduc-
ció d’impostos, ens ha portat a 
aplicar un pla d’ajust de la des-
pesa que va a ser dur en alguns 
àmbits, però que també té un 
costat positiu que és aquest: que 
els proveïdors i les entitats locals 
comencen a percebre una milloria 
i a cobrar els endarreriments per 
serveis i ajudes que generen les 
maçades que, lamentablement, 
seguim rebent”, detalla Benlloch. 
En aquesta línia, el primer edil ex-
plica que, si bé el pla d’ajust es va 
presentar formalment divendres 
passat, des de fa ja diverses setma-
nes el consistori treballa a alliberar 
partides i crèdits per a fer front a 
pagaments endarrerits. 
“El retard en els pagaments a 
proveïdors és una cosa que em 
dol particularment, perquè en el 
nostre ADN està pagar, com vam 

Benlloch apunta que aquest pla d’ajust, aplicat des de 
fa unes setmanes, ha ajudat a fer front als pagaments



La plaça al costat del Madrigal 
suma ceràmica i funcionalitat
La millora de l’aparcament, l’ampliació de les voreres o un passeig amb arbres, part del projecte

La plaça que resultarà de 
l’enderrocament del pavelló 

Campió Llorens, les obres del qual 
van començar fa unes setmanes, re-
cordarà el contorn de l’actual edifici 
amb una franja de ceràmica i reor-
denarà l’espai d’aparcament i de les 
terrasses dels locals hostalers per a 
aconseguir un entorn més funcio-
nal i segur. Així ho ha anunciat el re-
gidor de Territori, Emilio M. Obiol, 
que ha desgranat tots els detalls del 
projecte definitiu que durà a ter-
me el Villarreal CF en la zona amb 
l’objectiu que a l’agost puga estar 
finalitzada la primera fase. 

Els primers treballs consisteixen 
a enderrocar el pavelló. Un edifici 
“disfuncional i obsolet que ha do-
nat un gran servei a la ciutat durant 
anys, però que causava un gran im-
pacte a l’entorn del camp de futbol 
poc estètic i útil”, explica Obiol. El 
responsable de Territori reitera que 
el projecte, que s’executa en coor-
dinació amb els serveis tècnics del 
Villarreal CF, respecta els principis 
d’austeritat -amb un pressupost de 
150.000 euros que assumeix el club- 
i “l’urbanisme per a les persones”.

Amb aquest objectiu, el projecte 
contempla crear una plaça diàfana 
al costat de l’estadi que comptarà 
amb paviment antilliscant de tons 
grisos dissenyat exclusivament per 
a l’espai amb característiques espe-
cífiques de flexibilitat i durabilitat. 
A més, es marcarà amb un taulell 
d’una tonalitat diferent la superfície 
que ocupava el pavelló, de manera 
que s’aconseguirà “una nova plaça 

empresaris la predisposició cap a 
aquest canvi “imprescindible”. 

Un altre dels detalls que caracte-
ritzaran l’espai obert més gran de 
la ciutat serà la instal·lació d’una es-
cultura que “dote d’identitat i per-
sonalitat la plaça”, així com el canvi 
d’ubicació de la pantalla actual. 

Una vegada finalitzat el projecte, 
està prevista una segona fase que 
suposarà la instal·lació d’una pell 
de ceràmica en la façana del Ma-
drigal, la creació d’un escenari a la 
plaça i la reserva d’una peça dels 
baixos de l’estadi per al seu ús com 
a magatzem, zona de banys i ves-
tidors. H

L’enderrocament del pavelló permet generar un espai més útil, atractiu i segur per a la ciutadania.

molt digna, única a la ciutat, apta per 
a usos múltiples i amb un excel·lent 
camp visual”, avança Obiol. 

MILLORA de L’APARCAMeNT
Un altre dels espais resultants del 
projecte és el d’aparcament. La re-
modelació permetrà obtenir una 
zona més organitzada i segura, 
sense línies divisòries de formigó, 
de manera que es mantenen les 
103 places disponibles, que en dies 
de futbol es destinaran a la logísti-
ca televisiva i als cossos i forces de 
seguretat.  D’altra banda, la vorera 
del carrer de Blasco Ibáñez que dis-
corre al costat de l’estadi s’ampliarà 

i unificarà, tot creant un passeig des 
d’aquest vial fins a la plaça del Llau-
rador amb dues files de plataners, 
que són “els arbres que hi havia an-
tigament al carrer de l’Ermita i que 
recordaran el passeig de l’Estació 
una vegada cresquen, proporcio-
nant ombra i un espai on asseure’s, 
amb la instal·lació de bancs”. El pas-
seig ocuparà l’espai de les terrasses 
actuals, que es resituaran en tarimes 
en l’espai d’aparcament de la vore-
ra de davant, enfront dels locals. 
“Altres negocis de la zona que no 
tenien terrassa tindran ara l’opció 
d’instal·lar-ne una en aquest nou 
espai”, indica Obiol, que agraeix als 
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municipal Homenatge de la 
localitat a la Mare     
de Déu del Carme 

Q hOMeNATge. Vila-real ha viscut 
la processó i missa en honor a la Mare 
de Déu del Carme, que ha tingut lloc al 
col·legi Verge del Carme. H

N Recepció oficial als 13 xiquets sahrauís que passen l’estiu a la localitat

L’alcalde de Vila-real, José 
Benlloch, i el regidor de Co-
operació i Integració, Álvaro 
Escorihuela, van rebre els 13 
xiquets sahrauís d’entre 10 i 12 
anys que passaran l’estiu a la 
ciutat, gràcies a l’ONG Smara 
(Associació de Solidaritat amb 
el Poble Sahrauí). Una trobada 
en la qual també han estat pre-
sents la presidenta de Smara, 
Ana Serrano, i el representant 
del Front Polisari i subdelegat 
sahrauí a la Comunitat Valen-
ciana, Abderrahmán Moha-
med Yeslem, que han donat la 
benvinguda als xiquets i han 
rebut les famílies d’acollida, a 
les quals han donat les gràcies 
per la tasca que realitzen.

Q La Fundació de Sant Pas-
qual ha rebut la visita dels 
responsables de les àrees 
de Música i Restauració de 
CulturArts, Leonardo Mar-
qués i Gema Contreras, amb 
l’objectiu de conéixer de prop 
la basílica i el monestir per a 
potenciar aquests espais des 
del punt de vista del turisme,  
la música o el patrimoni ar-
tístic així com iniciar contac-
tes que puguen fructificar en 
una major col·laboració entre 
tots dos organismes.

; repàs
Visita a Sant Pasqual 
des de CulturArts 

Q La campanya de vigilàn-
cia i control de les condicio-
ns dels vehicles posada en 
marxa per la Policia Local, 
en col·laboració amb la Pre-
fectura Provincial de Trànsit, 
s’ha saldat amb 194 vehicles 
controlats i 16 denúncies, la 
majoria d’elles a turismes 
que no tenien en correctes 
condicions els mecanismes 
d’enllumenat i senyalització.  
Les llums, els pneumàtics o 
la ITV han estat revisats.

Campanya de control 
de l’estat dels vehicles

Q El contracte de neteja de 
les instal·lacions de la Policia 
Local ha eixit a licitació i in-
corpora per primera vegada 
entre els criteris d’adjudicació 
l’obligatorietat d’establir un 
sistema de fitxatge telefònic. 
La implantació d’aquesta fór-
mula de control de presència 
persegueix millorar la quali-
tat del servei de neteja en els 
edificis públics i s’aplica tam-
bé de manera pilot en el cas 
dels col·legis. El contracte ix a 
licitació per 29.170 euros.

Fitxatge telefònic al 
contracte de neteja

Q L’alcalde, José Benlloch, 
i el regidor d’Agricultura, 
Medi Ambient i Canvi Cli-
màtic, Josep Pasqual Sancho, 
s’han reunit amb membres 
de la Cooperativa Catòlica 
Agrària, encapçalada pel seu 
nou president, Juanjo Orte-
lls. En la reunió s’han tractat 
temes com el treball en pro-
jectes de futur en els quals 
poder col·laborar relacionats 
amb l’agricultura ecològica o 
la recuperació de terres.

Reunió oficial amb la 
Cooperativa 



Nova edició del curs 
d’Agricultura Ecològica

convertint en un curs de referència 
pel qual s’interessen veïns d’altres 
municipis”. 

El curs començarà el 27 de set-
embre i compta amb cinc sessions 
teòriques que es desenvoluparan al 
Centre Social, i cinc de pràctiques. 
Els interessats a assistir-hi poden 
inscriure’s en la Fundació Caixa 
Rural i obtindran més informació 
en el 964 539 125 i en el 600 700 892. 
El cost del taller és de 50 euros i ofe-
reix un descompte del 50% a atu-
rats, joves i jubilats.h

A partir de setembre, Vila-real tor-
narà a acollir el curs d’Agricultura 
Ecològica, que des de fa cinc edi-
cions organitza Temps de Sembra 
amb el patrocini de la Regidoria 
d’Agricultura, Medi Ambient i 
Canvi Climàtic, la Fundació Caixa 
Rural Vila-real i la Cooperativa 
Catòlica Agrària. Un taller “conso-
lidat”, pel qual ja han passat més de 
100 persones i que ja ha traspassat 
les fronteres locals tal com ha indi-
cat el regidor Josep Pasqual Sancho, 
que assegura que aquest “s’està 

La Regidoria d’Agricultura, Caixa Rural i Temps de 
Sembra proposen la cinquena convocatòria al setembre
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La Policia Local divideix 
la ciutat en quadrants 
per a ser més eficaç
L’objectiu del nou plantejament en dotze àrees és que la Unitat 
de Resposta Policial millore l’atenció que presta a la ciutadania

gran vincle, que ha vist en el nostre cos de 
seguretat una forma diferent de fer policia”, 
assenyala l’edil.

Per la seua banda, Martínez assenyala 
que aquest pla permetrà una “reestructu-
ració i millora de la seguretat a càrrec de la 
URP, ja que la ciutat comptarà amb 12 àrees 
diferenciades que tindran marcats punts 
d’interés que cada dia seran patrullats en 
funció de la demanda i dels informes propis 
de la Policia”. Així, cada quadrant està ela-
borat de forma individualitzada segons els 
criteris tècnics de seguretat i prevenció de la 
Policia i és modificable en el temps, segons 
l’evolució de l’activitat i els punts d’interés 
que hi haja en la zona, que poden ser “des 
d’un parc, fins a un centre d’oci o un espai 
esportiu”. L’objectiu és, segons Martínez, 
“aconseguir una major funció de prevenció 
en relació amb l’Ordenança de convivència 
ciutadana, tant amb presència estàtica com 
dinàmica, de manera que s’arriba a tots els 
punts de la ciutat. h

Serralvo i Martínez van detallar en què consisteix la nova distribució policial.

La Policia Local compta amb un nou 
plantejament en seguretat que supo-

sa “fer un pas més” en el lema “Una altra 
forma de fer policia”. Així ho han anunciat 
el regidor de Seguretat Ciutadana, Javier 
Serralvo, i l’intendent de la Policia, Ramón 
Martínez. “Aprofitant la plantilla existent, 
que és el màxim actiu de la Policia Local, es 
preveu reorganitzar i reconvertir la funció 
de la Unitat de Resposta Policial (URP) per-
què faça una tasca de prevenció i seguiment 
de possibles punts conflictius de la ciutat”, 
indica Serralvo, que destaca “la gran labor 
que ha realitzat i realitza aquesta unitat i que 
ara comptarà amb una nova funció que ser-
virà per a donar suport a altres grups”.

En aquest sentit, apunta a “una nova 
forma de concebre la resposta policial”, ja 
que la ciutat es dividirà en 12 quadrants 
per zones per a “actuar d’una manera més 
organitzada gràcies a quatre agents”. “El 
nom ‘quadrants’ és un homenatge a la po-
licia colombiana, amb la qual Vila-real té un Els integrants de l’Associació es van reunir amb els responsables municipals.

Benlloch desbloqueja 
amb els transportistes 
el pàrquing de camions
L’alcalde fixa amb la nova Associació de Transportistes local la 
signatura d’un conveni i aborden també la Ciutat del Transport

línia, algunes de les qüestions abordades en 
la trobada entronquen amb els projectes de 
major envergadura plantejats a Vila-real en 
els últims anys, com la construcció de la fu-
tura ronda sud-oest o la defensa de la ubica-
ció de l’estació intermodal de mercaderies a 
Vila- real. “Però en la major part de la reunió 
hem pogut abordar un projecte que porta 
prop de 25 anys paralitzat, malgrat ser im-
prescindible per al futur de la ciutat. M’estic 
referint a l’anomenada Ciutat del Transport, 
la creació d’un espai específic amb l’objectiu 
de construir un pàrquing per als camions, 
vigilat i amb els serveis que requereix el sec-
tor”, detalla.

Benlloch defensa que aquest projecte su-
posarà una millora substancial de la mobi-
litat en la ciutat, per a evitar els perills que 
generen els vehicles pesants en el seu trànsit 
per Vila-real, a més de reduir les molèsties i 
les emissions contaminants que aquest tràn-
sit pot generar i donarà més seguretat als 
conductors dels vehicles pesants. h

L’alcalde, José Benlloch, i el regidor de 
Territori, Emilio M. Obiol, s’han reunit 
amb l’Associació de Transportistes de Vila-
real, de recent constitució, amb l’objectiu 
d’abordar algunes de les qüestions i projec-
tes com la Ciutat del Transport i la construc-
ció d’un pàrquing de camions amb vigilàn-
cia i serveis associats. Entre altres qüestions, 
Benlloch s’ha compromés a promoure un 
conveni amb la nova entitat l’any que ve 
que permeta donar un impuls a aquest pro-
jecte, per a la ubicació del qual es barallen els 
terrenys situats al costat de la depuradora 
mancomunada.

Benlloch ha agraït al president de 
l’Associació, Esteban Bellés, i als membres 
de la Junta Directiva -J. Angel García, San-
tiago García, Eliseo Arrufat i María Pilar 
Martínez- la iniciativa de constituir una 
entitat jurídica que, assenyala, “serà fona-
mental com a interlocutora dels problemes 
i reptes que afronta un sector econòmic es-
tratègic per a la nostra ciutat”. En aquesta 



Q El alcalde, José Benlloch, ha 
presidido la primera reunión 
entre la Fundación Primavera 
de Vila-real y la Fundación Ma-
nantial, que están en proceso 
de fusión para aunar esfuerzos 
en el tratamiento de personas 
con algún trastorno mental. 

El encuentro, en el que tam-
bién han estado presentes el 
primer teniente de alcalde, 
Pasqual Batalla, y la concejala 
de Inclusión Social, Mónica 
Mañas, ha contado con el presi-
dente de la Fundación Manan-
tial, Francisco Sardina, y con el 
abogado de la entidad, Javier 
Pallarés, y con representantes 
del patronato de la Fundación 
Primavera, como la presidenta, 
Ana Ortells; el vicepresidente, 
José Antonio Horta; la secre-
taria, Maria Lluïsa Ortells, y la 
vocal Teresa Edo, que han in-
formado sobre las actuaciones 
que llevarán a cabo ambas en-
tidades en el apoyo a afectados 
y a sus familias.

La Fundación Manantial es 
una entidad sin ánimo de lucro 
que tiene por misión la atención 
integral de las personas con 
trastorno mental grave, como 
la esquizofrenia y otras psico-
sis, entre otros trastornos. H

Las fundaciones 
Primavera y 
Manantial inician 
su fusión
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Vila-real proyecta un centro 
comarcal de Aquasalud 
El espacio, en las instalaciones de Aqua Esport, cuenta con el apoyo 
de la Generalitat y reforzará la marca Ciutat de la Salut i l’Esport

Vila-real reforzará su marca de 
Ciudad de la Salud y el Depor-

te con la futura creación del Centro 
de Aquasalud de la Plana. Un pro-
yecto que contempla la adquisición 
por parte del Ayuntamiento e inte-
gración en el Servicio Municipal de 
Deportes (SME) de las instalaciones 
de la empresa Aqua Esport y que 
cuenta con el apoyo de la Conse-
lleria de Sanidad Universal y Salud 
Pública y de la Generalitat Valencia-
na y para el que ya se está en nego-
ciaciones con ambas partes.

El alcalde, José Benlloch, y el 
gerente del Hospital de la Plana, 
Miquel Rovira, han tratado la im-
portancia de contar con un centro 
público de referencia comarcal que 
impulse programas en materia de 
habilitación y donde puedan cola-
borar profesionales del ámbito de la 
ciudad, del Departamento de Salud 
de la Plana y del propio Hospital.

“Estamos en negociaciones con 
Aqua Esport, única empresa priva-
da deportiva de Vila-real que cuen-
ta con una piscina cubierta propia 
con unas dimensiones y caracte-
rísticas que nos permiten realizar 
actividades que en otros recintos 
resulta imposible, especialmente 
por lo que respecta a las personas 
mayores, a niños y a personas con 
movilidad reducida”, explica Ben-
lloch, que recuerda que “durante 
muchos años, incluso durante el 
gobierno del PP, el Ayuntamiento 
ha tenido un convenio de colabo-
ración y un contrato muy potente 
con esta empresa, porque era una 
posibilidad muy interesante para 
los colegios, que derivaban allí a los 
niños para los cursillos de natación, 
al igual que ocurre con los usuarios 
del Centro Ocupacional, que han 
trasladado al Ayuntamiento la im-
portancia de contar con esta piscina 
tan próxima a su centro”.

Benlloch asegura que el objetivo 
del equipo de gobierno es poten-

Las instalaciones de Aqua Esport albergarían este nuevo servicio.

ciar el proyecto de ciudad iniciado 
en 2011 y para ello es vital seguir po-
tenciando la marca de Ciudad de la 
Salud y el Deporte, “completando la 
oferta de instalaciones deportivas y 
ofreciendo nuevas oportunidades”.

El munícipe afirma que el pro-
yecto se podría enmarcar dentr o 
de la Estrategia de Desarrollo Ur-
bano Sostenible Integrado (Edusi). 
“Hemos hecho números y con las 
ayudas de otras administraciones y 
las cuotas de los socios que actual-
mente acuden al recinto y que asu-
miremos, se podrá cubrir el servicio 
e, incluso, será rentable, porque no 
tendrá un coste mayor del que ac-
tualmente ya tiene la piscina”, co-
menta el alcalde. Un proyecto que 
“ya está en manos de responsables 
en Valencia y en el que también pe-
diremos la colaboración del Villa-
rreal CF para que sea un éxito”. H

La infraestructura 
serviría para realizar 
actividades con 
personas mayores 
o con movilidad 
reducida y niños

“Hemos hecho 
números e, incluso, 
será rentable porque 
no tendrá mayor 
coste que el actual”, 
dice Benlloch

El gerente del Hospital de la Plana y el alcalde Benlloch se reunieron para abordar el asunto.

Q El Ayuntamiento ha pu-
blicado la convocatoria para 
que las personas interesadas 
en participar en la próxima 
Fira de Santa Caterina, que se 
celebrará el 27 de noviembre, 
puedan presentar su solici-
tud de autorización. El pla-
zo estará vigente hasta el 30 
de septiembre y los puestos 
disponibles para el mercado 
volverán a ser 280. Como en 
ocasiones anteriores, el con-
sistorio valorará las peticio-
nes en base a la idiosincrasia 
del propio evento.

; en corto
Nueva convocatoria 
para Santa Catalina

Q La creación y reglamen-
tación de la figura del De-
fensor del Vecino cuenta ya 
con el consenso de todos los 
grupos políticos con repre-
sentación en el consistorio. 
El concejal de Participación 
Ciudadana, Xavier Ochan-
do, ha mantenido reuniones 
con los representantes del 
PSPV-PSOE, Compromís, 
PP y Ciudadanos para reca-
bar propuestas y sugerencias 
de los diferentes grupos para 
que este nuevo mecanismo 
de participación ciudadana.

Consenso para crear 
el Defensor del Vecino

Q La Cofradía de la Purísima 
Sangre, la Universitat Jaume 
I y el ciclista Sebastián Mora 
se incorporan al elenco de 
honores y distinciones de la 
ciudad. El Pleno de la Ayun-
tamiento ha aprobado por 
unanimidad la concesión de 
la Medalla de Oro de la Ciu-
dad a la cofradía más antigua 
de Vila-real y las medallas en 
categoría de Plata al campeón 
del Mundo villarrealense y a 
la universidad castellonense. 
Se ha valorado la historia, 
tradición, esfuerzo y méritos 
de los galardonados.

Vila-real incrementa 
su elenco de honores

Q La campaña de control 
de velocidad realizada por 
la Policía Local en diversos 
puntos del término munici-
pal, ha finalizado con un to-
tal de 1.828 vehículos contro-
lados y con 25 conductores 
sancionados por exceder los 
límites máximos de veloci-
dad permitidos dentro del 
núcleo urbano. La iniciati-
va se ha centrado en zonas 
donde se había detectado la 
circulación a una velocidad 
excesiva y en espacios donde 
los vecinos habían denuncia-
do un exceso de velocidad.

25 sanciones por 
exceso de velocidad

Q Una delegación encabezada 
por la concejala de Servicios 
Sociales de Vila-real, Sabina 
Escrig, y la gerente de la Aso-
ciación de Familiares de Enfer-
mos de Alzheimer (AFA) de 
Castellón, Silvia Ramos, han 
visitado los municipios portu-
gueses de Vila Franca de Xira 
y Azambuja, donde se han re-
unido con representantes del 
sector del bienestar social para 
negociar la firma de un conve-
nio de colaboración por el que 
AFA podría implantar sus ser-
vicios en la zona.
  El siguiente paso será, tal y 
como destaca Escrig, elaborar 
una propuesta de convenio y 
que sea aprobada por la Junta 
de AFA para poder exportar 
el modelo a Portugal, al tiem-
po que asegura que “del en-
cuentro en el país vecino, nos 
volvemos con el compromiso 
de recibir la visita de una de-
legación portuguesa, que ha 
manifestado su deseo de asis-
tir al congreso autonómico de 
Alzheimer. Los alcaldes de Vila 
Franca de Xira y de Azambuja 
han mostrado su interés en vi-
sitar Vila-real para establecer 
lazos de colaboración y cono-
cer las instalaciones de AFA. H

El modelo de 
gestión de AFA 
Castellón llega    
a Portugal



Vila-real inicia la restauració 
de l’històric molí de la Vila
Ajuntament i Diputació sufraguen a parts iguals la millora de l’edifici

La restauració de l’històric edifici 
del molí de la Vila, al costat del 

jardí de Jaume I, ha començat. Així 
ho han anunciat el regidor de Terri-
tori, Emilio Obiol, i el vicepresident 
primer de la Diputació de Castelló, 
Vicent Sales, durant una visita a les 
obres, que van començar fa unes 
setmanes i que sufraguen a parts 
iguals Ajuntament i institució pro-
vincial, amb un pressupost global 
de 360.000 euros.

“L’objectiu és rehabilitar aquesta 
important peça patrimonial del se-
gle XVI i recuperar el seu valor”, ha 
indicat Obiol, que destaca la impor-
tància de poder realitzar aquests 
treballs gràcies a la col·laboració 
institucional i afirma que “avui és 
un dia important, perquè gràcies al 
treball conjunt, aquest modest pro-
jecte pot tirar endavant”.

En la mateixa línia s’ha pronun-
ciat el diputat Sales, que assenyala 
que “la col·laboració institucional 
entre Ajuntament i Diputació do-
narà els seus fruits en benefici de 
la ciutadania” i s’ha mostrat con-
vençut del suport mutu entre ad-
ministracions per a “recuperar el 
valor del nostre patrimoni cultural 
i, especialment, aquest element tra-
dicional de Vila-real que prompte 
podran contemplar els ciutadans”.

L’objectiu es recuperar el valor del molí, una peça patrimonial de la localitat que data del segle XVI.

cinte, per a la qual es preveu tapar 
“parcialment” el tram de séquia de 
diversos metres que discorre per 
davant del molí.

“Serà una actuació molt respec-
tuosa amb el canal i l’entorn, no de-
finitiva i no estructural, que assegu-
rarà la neteja de la séquia per part 
de la Comunitat de Regants”, indi-
ca Obiol, que manifesta, en aquest 
sentit, que “en cap moment farem 
res que no vulga la Comunitat de 
Regants si ells no estan d’acord”. 
D’altra banda, els treballs contem-
plen convertir l’actual passarel·la 
provisional que uneix l’avinguda 
del Cardenal Tarancón amb el jardí 
de Jaume I en un element definitiu 
integrat en l’entorn, a més de crear 
un xicotet jardí que “imitarà l’antic 
barranc, per al qual es plantarà ve-
getació de ribera en tota la zona”. 
L’últim pas serà l’habilitació de 
l’edifici “per al futur”.

“Quedarà en estat de revista, 
amb les parets netes i buides, llum 
i tot allò necessari per a, en una fase 
posterior, sense data, donar-li l’ús 
que es considere”, apunta Obiol, 
que destaca que aquesta interven-
ció, que compta amb un termini 
de quatre mesos, demostra, una 
vegada més, que amb pocs diners 
podem fer grans actuacions”. h

Una vegada reforçat 
l’edifici, es crearà 
una xicoteta plaça 
que suposa tapar 
parcialment un tram 
de la séquia

Obiol ha explicat que “malgrat 
comptar amb un pressupost molt 
humil”, el projecte contempla una 
remodelació “important” del molí 
de la Vila que s’estructura en diver-
ses fases. La principal tasca, segons 
l’edil, és “rehabilitar i apuntalar 
i reforçar l’estructura de l’edifici 
perquè es mantinga, ja que es trac-
ta d’un molí molt antic i molt de-
teriorat pel pas del temps”. Una 
vegada realitzat aquest procés, es 
contempla la creació d’una xicoteta 
plaça funcional a l’entrada del re-
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N Inici del 28é Aplec d’Estiu 

L’Aplec d’Estiu ha obert la 28ª 
edició. Una edició “històrica” 
ja que “es tracta de la primera 
vegada que ampliem el ter-

mini i es dupliquen les places 
respecte als anys anteriors”, 
comenta l’edil de Serveis So-
cials, Sabina Escrig.

N Diplomes de les proves Canguret

La regidora d’Educació, Rosa-
rio Royo, ha lliurat els diplo-
mes als 302 alumnes locals 
que han participat en les V 

proves matemàtiques Can-
guret. Són 18 qüestions que 
s’han de respondre sense cal-
culadora en 45 minuts.

N Cloenda del Voluntariat pel valencià

El programa Voluntariat pel 
valencià, impulsat per la Re-
gidoria de Normalització 
Lingüística amb Escola Va-

lenciana i l’Associació Cul-
tural Socarrats, ha lliurat els 
diplomes a les 28 parelles  de 
la primera campanya.

Policia local Vila-REal
oTRa FoRMa DE "HacERPolicÍa"

Nuestro compromiso: 
"El servicio a la ciudadanía"policia@ajvila-real.es        http://policia.vila-real.es
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Las concejalías de Servicios Pú-
blicos y Agricultura, Medio 

Ambiente y Cambio Climático han 
puesto en marcha un nuevo plan 
piloto de control biológico de plagas 
que a lo largo de un año actuará so-
bre 300 árboles de la ciudad. Así lo 
han explicado los ediles de ambas 
áreas, Francisco Valverde y Josep 
Pasqual Sancho, quienes detallan 
que la intervención se centrará en 
91 tilos de la avenida Josep Ramon 
Batalla afectados por pulgón; 80 ja-
carandas de la avenida Alemanya 
con la misma problemática, y so-
bre 127 naranjos de la calle Calvari, 
frente al ataque de la araña roja. 

“Se trata de una apuesta firme y 
decidida por la protección del me-
dio ambiente, prescindiendo de 
elementos químicos y fitosanitarios 
en el área urbana”, indica Valverde, 
quien asegura que, de este modo 
“evitamos sulfatar de madrugada 
con camiones que vierten produc-
tos químicos con una cierta persis-
tencia en el ambiente, de manera 
que mejoramos también la salud de 
las personas”. Otra de las mejoras 
del programa es que permite evitar 
que los insectos adquieran capaci-
dad de resistencia a los productos. 

Para combatir las plagas de ma-
nera natural y respetuosa con el 
medio ambiente, se instalará en 
cada árbol una caja con insectos que 
se encargarán de contrarrestar los 
efectos de los ataques de las espe-
cies invasoras. De este modo, tanto 
en la avenida Josep Ramon Batalla 
como en la de Alemanya, se solta-
rán mariquitas de dos puntos, que 
son depredadoras de gran número 
de especies de pulgones que afec-
tan tanto a cultivos hortofrutícolas 
como ornamentales. Por otro lado, 
y ante el ataque de la araña roja a 
los naranjos de la calle Calvari, se 
integrará un ácaro que se encarga-

rá de controlar la población del in-
secto perjudicial sobre el árbol. No 
obstante, advierte Valverde, “no se 
acabará al 100% con el enemigo, 
sino que se intentará llegar a un 
equilibrio, puesto que siempre se 
debe respetar la naturaleza y la pre-
sencia de todo tipo de insectos que 
son naturales en cada especie”. 

Por su parte, Sancho destaca que 
“el control biológico de plagas se 
presenta como una alternativa efi-
caz, esperanzadora y libre de riesgo 
frente a los numerosos y eficientes 
problemas derivados del uso de los 
productos químicos biocidas”. 

“La ciudadanía está cada vez 
más concienciada por el respeto al 
medio ambiente y nosotros, como 
responsables públicos, debemos 
garantizar también el cumplimien-
to de nuevas normativas que vie-
nen de la Unión Europea en este 
sentido”, agrega. H

Un plan piloto de control 
biológico atajará plagas 
La acción llega a 300 árboles del Barranquet, avenida Alemania y Calvario

Valverde y Sancho participaron en la instalación de las cajas.
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Opciones más 
respetuosas   
con el entorno

El control biológico es una 
alternativa para la reducción 
de productos químicos en el 
control de plagas en el ám-
bito urbano, aumentando la 
biodiversidad de fauna útil 
autóctona para controlar la 
fauna nociva en especies ve-
getales. El programa piloto 
se implantará en Vila-real 
durante todo un año, perío-
do en el que se llevará un 
control de la evolución de la 
técnica que servirá para rea-
lizar un informe final en el 
que se concluirá su utilidad.

C’s pide la llegada del 
Corredor Mediterráneo
Q reivindicación. El por-
tavoz de Ciutadans (C’s) en el 
Ayuntamiento, Domingo Vicent, 
ha reclamado “la llegada defini-
tiva del Corredor Mediterráneo 
a la Comunitat Valenciana ya 
que se trata de una infraestruc-
tura que no solo servirá como 
eje de unión entre las capitales 
españolas  y europeas sino que 
se convertirá en la red de expor-
tación más rentable”.

; en corto
Rechazo ante un caso 
de violencia machista
Q cOndena. La corpora-
ción municipal, encabezada 
por el alcalde, José Benlloch, y 
la edil de Igualdad, Anna Vi-
cens, guardaron tres minutos 
de silencio ante las puertas 
del Ayuntamiento en mues-
tra de condena y rechazo por 
el caso de violencia machista 
ocurrido en Benicàssim.

Más de 500 zombies asaltan la ciudad
Q OciO. Vila-real acogió el Last Day Zombie, un juego de superviven-
cia donde participaron más de 500 personas llegadas desde varios mu-
nicipios de la Comunidad Valenciana y del resto del país y que se alargó 
durante toda una madrugada con diversas pruebas.

La fiesta del ‘fanalet’ 
vuelve al Termet
Q cULTUra. El Grup de 
Danses El Raval y la conce-
jalía de Tradiciones vuelven 
a organizar, el 13 de agosto, 
la fiesta del ‘fanalet’. Con 
sandías se confeccionan los 
‘fanalets’ que se encenderán a 
las 22:30 horas después de la 
cena de sobaquillo en el para-
je del Termet.

Reducción del impacto 
sobre la avifauna
Q naTUraLeza. El Consorcio 
del Mijares aconseja dejar de ha-
cer algunas actividades para no 
molestar a la avifauna como la 
pesca continental en las balsas 
que se forman en el lecho del río, 
la práctica del senderismo y de 
la bicicleta de cross por fuera de 
las rutas señaladas o la fotografía 
de naturaleza, entre otros, para 
garantizar el éxito del proceso de 
reproducción.

Las familias extensas disponen 
de más ayudas para la acogida

Puig, y en especial, la sensibilidad 
mostrada por la vicepresidenta 
del Consell, Mónica Oltra”, ya que 
esta inversión supone “incremen-
tar en más de un 100% las ayudas 
que las familias extensas de Vila-
real recibían del anterior ejecutivo 
del Partido Popular, que destinaba 
50.877 euros”. “Por fin un gobierno 
autonómico se preocupa de verdad 
de este colectivo, que verá más que 
duplicadas las subvenciones para 
tener los recursos necesarios que 

La Conselleria de Igualdad y Po-
líticas Inclusivas de la Generalitat 
Valenciana destinará 136.043,70 
euros en ayudas para las familias 
extensas de Vila-real, es decir, aque-
llos núcleos familiares que acogen a 
menores que, por diversas circuns-
tancias, no conviven con sus padres, 
sino que dependen de la Conselle-
ria. Así lo ha anunciado la concejala 
de Servicios Sociales, Sabina Escrig, 
que celebra el “apoyo del Gobierno 
valenciano, encabezado por Ximo Escrig agradeció el “apoyo del Gobierno valenciano“ a las familias.

La Conselleria aumenta la aportación a 136.043,70 
euros frente a los 50.877 que destinó el ejecutivo del PP

permitan cubrir las necesidades del 
menor en acogida, que hasta ahora 
tenían para sobrellevar la carga ex-
tra de trabajo y gastos que supone 
integrar y criar a un hijo más dentro 
del núcleo familiar, especialmente 
en el momento económico que vi-
vimos, algo que hace todavía más 
encomiable su labor y esfuerzo”, 
destaca Escrig, quien señala que 
“en breve se espera que empiecen a 
recibir este aporte económico”.  La 
acogida en familia extensa es una 
medida de protección que adopta 
la entidad pública competente en 
materia de protección de menores, 
en este caso, la Generalitat. H



L’edil de Normalització Lin-
güística, Pasqual Batalla, ha fet 

balanç del primer any en funciona-
ment de dues eines engegades per 
la Regidoria que dirigeix per a pro-
tegir i salvaguardar la denominació 
única i oficial de la ciutat, Vila-real, 
que fins al 30 de juny han rebut més 
de 200 incidències detectades per 
part dels veïns.

“El 27 de febrer de 2006, el Ple 
va acordar que la denominació de 
la ciutat seria Vila-real, amb guió 
i r minúscula, i es va publicar en 
tots els butlletins oficials. Al llarg 
d’aquests anys, hem realitzat qua-
tre campanyes que, sota el lema “El 
nom és Vila-real”, han intentat fer 
arribar el missatge tant dins com 
fora de la ciutat, però seguim veient 
que s’escriu de totes les maneres 
hagudes i per haver-hi”, assenyala.

Per açò, i fruit de la “preocupa-
ció” de l’Ajuntament per aquesta 
qüestió, a finals de juliol de 2015 es 
va obrir una bústia virtual especí-
fica i un servei de WhatsApp (606 
395 976) perquè els veïns pogueren 
col·laborar “amb immediatesa i 
comoditat” cada vegada que detec-
taren el nom de la ciutat escrit ma-
lament en cartells, rètols, senyals, 
documents oficials, publicacions o 
pàgines d’Internet, entre d’altres.

“Ambdues eines han rebut múl-
tiples incidències”, explica Batalla, 
que destaca que només en la bústia 
s’han registrat una quarantena de 
queixes, mentre que el WhatsApp 
n’ha acumulat 145 (82 des de juliol 
fins a desembre de 2015 i 63 des de 
l’1 de gener fins al 30 de juny), la 
qual cosa demostra “que les noves 
tecnologies juguen un paper vital, 
ja que a més de permetre geoloca-
litzar el lloc, és tan simple com fer 
clic”.  També es reben avisos per al-
tres vies com correu ordinari, elec-
trònic o per telèfon.

Gràcies a aquest servei, algunes 
institucions com les Corts  o el síndic 
de Greuges, l’empresa d’autobusos 
Hicid o el Banc de Sabadell han rec-
tificat l’error i, fins i tot, “han agraït 
la indicació”, assenyala Batalla. No 
obstant açò, hi ha empreses i ens 
reincidents, com l’operadora de 
trens d’àmbit nacional, una empre-
sa de cinemes, un dels centres de 
salut de la ciutat, un hipermercat o 
alguns webs i també perfils de Fa-
cebook i Twitter, “aquests últims, 
els més difícils d’esmenar, per la 
dificultat que comporta localitzar 
els seus responsables perquè ho 
canvien”.

“Les tècniques de l’àrea es posen 
en contacte amb la persona o em-
presa responsable perquè corregis-
ca l’error i després avisen l’usuari 
que ho ha enviat”, assenyala Batalla 
que incideix en què són moltes les 
variants del nom de la ciutat. H

Els veïns alerten de 200 
errades en l’ús del topònim
Les incidències arriben, principalment, a la bústia virtual o al Whatsapp

El regidor de Normalització Lingüística, Pasqual Batalla.
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El gentilici en 
àmbits oficials   
i no oficials

Segons les recomanacions 
de l’Acadèmia Valenciana 
de la Llengua respecte a l’ús 
del gentilici, l’Ajuntament 
fa servir el criteri d’oficialitat 
per a tota la documentació 
administrativa i de relació 
amb la ciutadania, de ma-
nera que utilitza sempre les 
formes Vila-real i vila-rea-
lenc/a independentment de 
la llengua de l’escrit. En un 
text divulgatiu no oficial en 
castellà, es pot utilitzar el 
criteri històric -Villarreal- i 
el gentilici villarrealense.

Visita del director 
general de Comerç
La regidora d’Economia, María 
Dolores Parra, s’ha reunit amb 
el director general de Comerç i 
Consum de la Generalitat, Na-
txo Costa, per a traslladar-li trac-
tar algunes qüestions d’àmbit 
econòmic com la situació del 
comerç local i del Mercat Cen-
tral de la ciutat. Des del Govern 
autonòmic es va informar de les 
polítiques i accions que estan 
impulsant per al comerç.

; en curt
Satisfacció per la 
formació en mediació
Els alumnes participants en 
els cursos de formació contí-
nua en Mediació policial 2015-
2016 i en el curs de Mediació 
en l’àmbit de la construcció i 
l’edificació 2016 han respost a 
una enquesta en finalitzar la 
formació que revela el seu alt 
nivell de satisfacció amb les 
classes rebudes.

Vila-real controlarà el desequilibri 
poblacional d’aus autòctones

autòctones.
Tal com explica Benlloch, “ha si-

gut una reunió enriquidora convo-
cada després que veïns, agricultors 
i diverses associacions ens hagen 
traslladat un possible augment en 
la població de garses, que coinci-
deix amb la disminució de la po-
blació d’altres espècies de la zona”. 
Per aquest motiu, i per la “inquie-
tud” generada, especialment en-
tre els agricultors, “que comenten 
que cada vegada observen menys 

L’alcalde, José Benlloch, i el regi-
dor d’Agricultura, Medi Ambient 
i Canvi Climàtic, Josep Pasqual 
Sancho, s’han reunit amb membres 
del Consorci Gestor del Paisatge 
Protegit de la Desembocadura del 
Millars, representants de la Con-
selleria d’Agricultura, Medi Am-
bient, Canvi Climàtic i Desenvolu-
pament Rural; de l’Associació SEO 
Birdlife Castelló, i de la Federació 
de Caça de Castelló, per a tractar 
el desequilibri poblacional d’aus Representants de diferents sectors van mantenir una reunió.

Veïns, agricultors i associacions adverteixen d’un 
augment de garses i un descens d’espècies de la zona

nius d’ocells autòctons”, s’ha de-
cidit realitzar un estudi en tota la 
zona del riu Millars, en el qual es-
tiguen representades i implicades 
el màxim nombre d’associacions 
“per a comprovar quines poden 
ser les causes dels desequilibris 
poblacionals d’aquestes espècies”, 
indica Sancho.

En aquest sentit, l’edil destaca 
que “de moment, i tot i que les gar-
ses són cada vegada més urbanites, 
no se’ls pot culpar d’aquesta dismi-
nució d’espècies, ja que també hi ha 
altres animals, com alguns tipus de 
lirons, que poden atacar els nius i 
menjar-se els ous”. H

Els locals d’oci pugen 
al Bus de la Marxa

En aquesta ocasió, fer ús 
d’aquest servei no tindrà cap cost 
per als usuaris, ja que la campanya 
comptarà amb la implicació de di-
versos locals d’oci de la ciutat, que 
tots els divendres i dissabtes en-
tregaran un tiquet per a l’autobús 
a cada client que realitze una con-
sumició per un import mínim 
d’1,5 euros i que cobrirà l’anada i 
la tornada a Benicàssim. 

Vila-Beer, Tangerina, Mariola, 
1800, Summer Vil, L’Antic, La 
Casa Encantada, El Termet, El bar 
del belga, La Mutti i l’Ingràvid són 
els establiments adherits. H

La Regidoria de Joventut ha en-
gegat, per cinqué any consecutiu, 
el Bus de la Marxa. Una iniciativa 
a la qual enguany se suma la Regi-
doria d’Economia i que, com cada 
any, funcionarà tots els dissabtes 
dels mesos de juliol i agost amb 
l’objectiu d’evitar que els joves 
que isquen de festa a Benicàssim 
realitzen els desplaçaments amb 
vehicles particulars.

El servei uneix Vila-real amb Benicàssim els dissabtes.

Els usuaris poden obtenir 
tiquets debades amb una 
consumició mínima 



El Ayuntamiento ya ha recep-
cionado las obras de la Ciudad 

Deportiva Municipal, un proyecto 
de más de 58.000 metros cuadrados 
de superficie que se pondrá a dis-
posición de los ciudadanos, en su 
parte ajardinada, a partir del jueves 
4 de agosto. 

“La Ciudad Deportiva Munici-
pal en la Bassa d’Insa es, sin duda, 
la actuación urbana de mayor en-
vergadura que tendremos en Vila-
real en el primer cuarto del siglo 
XXI y en estos momentos, una vez 
culminados los trabajos, ha pasado 
ya a formar parte del patrimonio 
municipal”, detalla el concejal de 
Territorio, Emilio M. Obiol. 

Una vez recepcionada la obra, 
las previsiones del equipo de go-
bierno son las de abrir al público el 
4 de agosto toda la zona de jardín, 
que incluye también el carril de 
running y la pista polideportiva, 
con arbolado, zonas de descanso y 
una fuente con chorros de agua en 
la que está permitido el acceso para 
refrescarse. 

OCIO Y DEPORTE
“Estamos hablando del mayor jar-
dín urbano de la ciudad, que este 
verano podremos empezar a disfru-
tar para el paseo, el descanso y tam-
bién la práctica del deporte, tanto 
en la pista polideportiva como en el 
circuito de running de 1.200 metros 
que recorre todo el recinto”, agrega 
el responsable de Territorio, quien 
detalla que en breve se culminarán 
los trámites para conectar los servi-
cios de luz al entorno y se licitará el 
servicio de cafetería. 

“Ha sido un proceso largo y 
complicado, con el modificado 
del proyecto que tuvimos que 
realizar para garantizar la segu-
ridad ante inundaciones, pero 
sin duda el resultado ha valido la 

pena y los vila-realenses podrán 
comprobarlo muy pronto”, seña-
la el responsable de Territorio. El 
complejo celebrará su inaugura-
ción oficial una vez puedan po-
nerse en funcionamiento también 
los dos campos de fútbol, zona de 
atletismo y edificios de la zona 
deportiva, que se incorporarán a 
las dotaciones del Servei Munici-
pal d’Esports.

A este respecto, el máximo res-
ponsable municipal recuerda que 
“las sentencias, empastres y male-
zas del Partido Popula, que nos han 
costado ya 16 millones de euros y 
siguen sumando, añadidos a otros 
gastos sobrevenidos como el incre-
mento exponencial del coste de las 
basuras, nos han obligado a elabo-
rar un plan de ajuste del gasto hasta 
final de año que puede condicionar 
la puesta en servicio del área estric-
tamente deportiva”. H

El jardín de la Ciudad 
Deportiva abre al público
También estará disponible el carril de ‘running’ y la pista polideportiva

Esta actuación mejora el estado del barrio de San Fernando.

10 AGOST DEL 2016MUNICIPALCròniCa de ViLa-reaL

La instalación  
deportiva, a 
falta de fecha

Debido al plan de ajus-
te, la puesta en servicio del 
área deportiva puede verse 
condicionada. Aun así, el al-
calde asegura que el equipo 
de gobierno está trabajando 
para “ver de qué manera po-
demos abrir los campos de 
fútbol cuanto antes”. “Nos 
gustaría que pudiera ser en 
septiembre, que era la idea 
que nos habíamos marcado, 
pero en estos momentos, 
debido a las dificultades, no 
sabemos si será posible”, 
añade Benlloch.

La BUC acoge un 
seminario económico

lized World’, el congreso reunió 
a responsables políticos y de la 
industria con cerca de 70 ponentes 
entre los que destacan académicos 
y expertos en materia económica, 
medio ambiente y globalización 
llegados desde universidades de 
todo el mundo y interesados en la 
materia, en un foro de discusión y 
análisis económico riguroso de los 
desafíos que enfrenta la energía y la 
economía ambiental en esta socie-
dad. Participaron varios ediles. H

La Biblioteca Universitaria del 
Conocimiento (BUC) ha sido el es-
cenario del V Meeting on Interna-
tional Economics, organizado por 
el Instituto de Economía Internacio-
nal de la Universitat Jaume I, junto 
con el Midlands Energy Consor-
tium de UK, con la colaboración del 
Ayuntamiento de Vila-real a través 
del área de Congresos y Relaciones 
Institucionales.

Bajo el título ‘Energy and Envi-
ronmental Challenges in a Globa-Académicos, políticos, expertos y profesionales en la BUC. 

El encuentro internacional abordó asuntos relacionados 
con la energía, el medio ambiente y la globalización

Q El Partido Popular ha la-
mentado que el equipo de 
gobierno no se haya adheri-
do a las ayudas públicas im-
pulsadas por la Diputación 
de Castellón para ofrecer be-
cas formativas a víctimas de 
la violencia de género. La edil 
del PP, Dora Llop, lamenta 
que “no nos podamos bene-
ficiar de este tipo de ayudas 
ya que en realidad repercu-
ten directamente a personas 
que lo han pasado mal”.

; en corto
El PP afea no optar a 
ayudas provinciales

Q El concejal de Juventud, 
Xavier Ochando, ha entre-
gado los premios a los ga-
nadores del IV Concurso 
de grafitis Esprai. El acto ha 
tenido lugar en el Centro de 
Congresos, Ferias y Encuen-
tros, donde se ha plasmado 
el mural del ganador. El Ju-
rado, formado por el propio 
concejal y por el diseñador 
gráfico Pasqual Arnal y el 
grafitero local César Álvaro, 
ha otorgado también dos ac-
césits para dos participantes 
de nueve y 12 años. Fueron 
un total de 15 competidores.

Entrega de los premios 
del concurso Esprai

Q La sede del IVASPE, en 
Cheste, ha acogido el acto 
de entrega de distinciones y 
condecoraciones concedidas 
por la Generalitat a miem-
bros de la Policía Local de 
Vila-real. Cinco agentes, dos 
oficiales y el intendente, Ra-
món Martínez, han recibido 
la Cruz al Mérito Policial con 
Distintivo Blanco. Tanto Ben-
lloch como Serralvo han feli-
citado a los ocho miembros 
del cuerpo local de Policía y 
han destacado su trayectoria 
y la importante tarea que rea-
lizan día tras día.

Distinciones para       
la Policía Local

Q El 12 de agosto del año 
1999, la Asamblea General 
de las Naciones Unidas de-
claró este día como el Día 
Internacional de la Juven-
tud.Para conmemorar esta 
fecha importante, desde la 
Concejalía de Juventud se ha 
organizado para esa jornada 
una programación con acti-
vidades lúdicas y recreativas 
como punto de encuentro 
entre los jóvenes y el resto de 
la población, en la que podre-
mos intercambiar experien-
cias y crear, así mismo, un 
punto de encuentro, reunión 
y diversión saludable.

Commemoración del 
Día de la Juventud

Q El Departament de Salut de 
la Plana está impulsando la lu-
cha contra la violencia de géne-
ro con la puesta en marcha del 
Plan de Formación en Violen-
cia de Género 2016 de la Con-
selleria de Sanitat Universal i 
Salut Pública que tiene como 
objetivo identificar a las vícti-
mas, incidir en la búsqueda ac-
tiva de las mujeres con riesgo a 
partir de los 14 años y difundir 
entre el personal asistencial el 
Protocolo de Intervención para 
la Atención Sanitaria de la Vio-
lencia de Género. 

El objetivo es que los profe-
sionales sanitarios proporcio-
nen a las víctimas de violencia 
de género una atención inte-
gral, continuada y de calidad, 
desde la perspectiva de género, 
así como la aplicación correcta 
del protocolo de intervención. 
Además, las sesiones formati-
vas incluyen el análisis prácti-
co de la herramienta SIVIO, un 
sistema de información para la 
detección y actuación frente a 
la violencia de género en per-
sonas adultas que está accesi-
ble desde cualquier consulta 
asistencial del Departament de 
Salut, ya sea médica, de enfer-
mería, de matronas y de traba-
jadores sociales. 

COnsulTas
Los expertos estiman que el 
periodo estival es un momen-
to crítico para las mujeres que 
sufren violencia de género, ya 
que la mayor convivencia con 
el agresor aumenta el riesgo de 
agresiones físicas, psíquicas y 
emocionales. Por esto, duran-
te este tiempo, el personal sa-
nitario debe tener una actitud 
de alerta mayor para detectar 
posibles situaciones de vio-
lencia en cualquier actuación 
sanitaria, ya sea cualquiera de 
las consultas. H

Plan de 
Formación 
Violencia de 
Género 2016



Lanzadera de 
Empleo forma a 
20 personas de 
diversos perfiles
Los participantes aprenden a reforzar su imagen 
personal para incorporarse al mercado laboral

pleo. Quieren reforzar su marca 
personal y enfrentarse mejor a las 
entrevistas de trabajo para aproxi-
marse al mercado laboral con ma-
yores garantías, para diferenciarse 
y posicionarse mejor ante los em-
pleadores”, ha detallado Elena.

Por su parte, la concejala de Eco-
nomía, María Dolores Parra, ha 
destacado la importancia de contar 
con esta iniciativa “tan innovado-
ra y que tan buenos resultados ha 
obtenido en otros municipios de 
todo el país”. En este sentido, se ha 
mostrado convencida de que “este 
programa logrará sacar lo mejor de 
cada uno de los participantes hasta 
el punto de dar un giro a su vida 
y conseguir una nueva oportuni-
dad, gracias a todos los elementos 
que entran en juego”. Para que su 
búsqueda sea más organizada y 
eficaz, los integrantes han elabora-
do un plan estratégico y se han dis-
tribuido en cinco departamentos: 
Comunicación; Logística; Imagen 
Corporativa; Personas y Gestión de 
Proyectos. h

Responsables municipales han visitado una de las sesiones.

La Lanzadera de Empleo co-
menzó a funcionar el 20 de ju-

nio con un equipo de 23 personas 
desempleadas (13 mujeres y 10 
hombres), con edades comprendi-
das entre los 18 y los 52 años, que 
participan en el programa con el 
objetivo de conocer nuevas herra-
mientas de búsqueda de trabajo 
más acordes al mercado actual, re-
forzar sus habilidades y contar con 
nuevas oportunidades de inserción 
laboral.

La técnica gestora de la Lanzade-
ra, Elena Romaguera, ha explicado 
durante la visita que en el equipo 
hay participantes con diversos per-
files formativos (ESO, ciclos forma-
tivos medios y superiores, estudios 
universitarios), que proceden de 
sectores laborales muy diferentes, 
pero todos ellos comparten un mis-
mo objetivo: ayudarse unos a otros 
a encontrar trabajo. “Los participan-
tes llegan con grandes expectativas 
y entusiasmo, muy comprometidos 
y con gran iniciativa y fuerzas para 
cambiar su actitud frente al desem-
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El Inem-Agrario 
empleará a 64 
personas durante 
este verano
Q El Ayuntamiento contratará 
64 trabajadores agrícolas este 
verano, a través de una nueva 
edición del Inem-Agrario, sub-
vencionado por el Servef en 
95.249,45 euros. El programa 
permitirá dar trabajo a parados 
que durante la pasada campaña 
cotizaron en el régimen agrario 
en dos fases, una en agosto y 
otra en septiembre, con 32 bene-
ficiarios en cada una de ellas. 

Los trabajadores agrarios, 
apunta la edil de Economía, Ma-
ría Dolores Parra, desarrollarán 
tareas de mantenimiento de es-
pacios o infraestructuras agríco-
las de competencia municipal, y 
se incorporarán al departamento 
de Servicios Públicos. Para cada 
periodo se ofrecen 28 puestos 
para trabajadores agrícolas y cua-
tro para capataces, seleccionados 
por el Servef con el requisito de 
haber cotizado durante esta cam-
paña en el régimen agrícola. h

Convocarán el 
Consell Agrari 
para prevenir los 
robos en el campo

Q El Ayuntamiento convocará 
el Consell Agrari para analizar 
“los pros y contras de las medi-
das para frenar robos en la cam-
paña de recogida de cítricos”, 
anunció el concejal de Seguri-
dad Ciudadana, Javier Serralvo. 
En un principio, la reunión se 
celebrará en septiembre para 
encarar los meses más intensos 
de la temporada. 

Desde el consistorio con-
tinuarán apostando por una 
“colaboración total” para evitar 
los asaltos “con controles y vigi-
lancia durante 24 horas, aunque 
intentar evitar estos episodios 
al 100% es complicado”. El edil 
recordó que son “la única locali-
dad que mantuvo la Policía Ru-
ral” y añadió que en los meses 
más intensos de la temporada 
seguirán “apostando por refor-
zar la vigilancia en los campos”. 
Los agricultores esperan una 
buena campaña. h

N Feria de Oportunidades en el Termet

El Termet ha acogido la III Fe-
ria de Oportunidades, organi-
zada por Ucovi y la Conceja-
lía de Economía, donde una 

veintena de comercios de la 
ciudad han ofrecido produc-
tos de final de temporada con 
grandes descuentos. 

N Cruz Roja recibe ayuda de las AMPA

La concejala de Educación, 
Rosario Royo, y el presidente 
de la coordinadora de AMPA, 
Guillermo Mercader, han 

entregado a la presidenta de 
Cruz Roja, María Arrufat, 970 
euros recaudados durante el 
III Encuentro de AMPA.

N Bailes de salón durante el verano

L’Estiu al Termet incluye un 
año más los talleres y exhibi-
ciones de bailes de salón. Los 
domingos 7, 14 y 28 de agosto 

habrá discomóvil con música 
de salón desde las 19 hasta las 
21 horas. Los talleres y bailes 
son un clásico del verano.

AjuntAment
de VilA-reAl



El Servei Municipal d’Esports 
ha convocado una nueva edi-
ción del programa de becas Be-
caesport, que en su cuarta con-
vocatoria ofrece un máximo de 
36 becas para la incorporación 
de jóvenes al departamento de 
Deportes, principalmente en 
todo aquello relacionado con 
el deporte escolar.

En concreto, Becaesport 
constará de dos subprogra-
mas, el primero, con 14 becas, 
para el trabajo diario en el SME 
enfocado a la detección de ne-
cesidades y la mejora continua 
del servicio; y un segundo con 
un máximo de 22 beneficiarios, 
enfocado a la promoción de la 
práctica deportiva en edad es-
colar. Las becas tienen una du-
ración de nueve meses. H

La cuarta edición 
Becaesport del 
SME ofrece un 
total de 36 plazas
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El parque canino norte 
completa su traslado
Las concejalías de Proximidad y Sanidad lanzan una campaña para 
informar de los derechos y obligaciones de las mascotas y sus dueños

Vila-real cuenta con un nuevo 
parque canino en la zona nor-

te, después del traslado del recinto 
ubicado en la confluencia entre las 
avenidas de Grècia y França a un 
espacio situado entre las avenidas 
de Francesc Tàrrega y Grècia.

Una iniciativa que responde a la 
petición de los vecinos, a la que se 
suma la instalación de una doble 
puerta en el parque para evitar que 
alguno de los animales pueda es-
capar, así como el montaje de una 
pérgola, que estará en breve en el 
centro del espacio, para dotarlo de 
mayor sombra, además de contar 
con más bancos para sentarse.

Así lo ha explicado la edil de 
Proximidad y Administración Lo-
cal, Sabina Escrig, quien asegura 
que “el Ayuntamiento ha escucha-
do en todo momento a los vila-rea-
lenses y los dueños de mascotas 
disfrutan ya de este nuevo espacio 
de grandes dimensiones donde los 
animales pueden socializarse y dis-
frutar al aire libre”.

De este modo, Escrig ha destaca-
do que, mientras en 2011 no había 
ninguno, con este, son cuatro ya 
los parques caninos existentes en la 
ciudad. “Además de este, tenemos 
uno en el barrio del Pilar, otro en 
la Sénia y otro junto al IES Broch i 
Llop, por lo que nuestro objetivo 
sería crear al menos uno más en 
la zona suroeste, de manera que 
tendríamos todas las áreas prácti-
camente cubiertas”, indica la edila, 
que explica que ya se están buscan-
do los terrenos para que el nuevo 
recinto pueda ser una realidad en 
el próximo año.

Escrig ha hecho hincapié en la 
necesidad de que los dueños tomen 
conciencia sobre la limpieza de los 
excrementos de las mascotas, tanto 
en la vía pública como dentro de los 

La empresa de limpieza viaria ha asumido el coste de la actuación.

zal a los animales potencialmente 
peligrosos.

Por ello, con la Concejalía de Sa-
nidad, se ha creado un díptico in-
formativo que, bajo el título U més 
de la família, pretende mejorar la 
información sobre la Ordenanza de 
convivencia ciudadana y poner de 
manifiesto los derechos, deberes y 
obligaciones tanto de dueños como 
de animales. H

parques caninos. “En los recintos 
hay papeleras y bolsitas para que 
hagan uso de ellas, ya que el hecho 
de acudir al parque no implica que 
deban olvidarse de su deber como 
propietarios de mantener limpia la 
ciudad”, señala, al tiempo que re-
cuerda que se han instalado nuevos 
paneles donde se recuerdan obliga-
ciones básicas como cerrar la puerta 
del espacio y llevar con correa y bo-

El Hospital Universitario 
de la Plana consolida la da-
criocistorrinostomía, una 
técnica de cirugía lagrimal 
endoscópica asistida por lá-
ser de diodo que presenta 
múltiples ventajas frente a la 
cirugía tradicional abierta y 
que ha convertido al equipo 
multidisciplinar de Otorrino-
laringología y Oftalmología 
de la Plana en referente de 
la provincia de Castellón y 
zona norte de Valencia.

; en corto
La Plana, referente en 
cirugía lacrimal láser

La agente de la Policía Local 
Sandra Felip ha participado 
en el Campeonato de España 
Máster de natación, celebra-
do en Las Palmas, entre los 
días 30 de junio y 3 de julio, 
donde ha conseguido el oro 
en 50 braza, otro oro en 100 
mariposa, oro en 50 maripo-
sa, oro en 100 libres y otra 
plata en 50 libres. Además, 
ha obtenido dos récords au-
tonómicos y récord de Espa-
ña en relevos 4x50 estilos.

Felip consigue cinco 
medallas en natación

Ambos municipios han sal-
vado el principal escollo para 
el convenio en el que traba-
jan y que permitirá que los 
bechinenses utilicen las ins-
talaciones del Centro de Tec-
nificación Deportiva (CTD). 
Se trata de la contrapresta-
ción que recibirá Vila-real 
a cambio. Según el alcalde, 
José Benlloch, de las últimas 
conversaciones ha salido 
el acuerdo de que Betxí sea 
subsede del festival cinema-
tográfico Cine Culpable. 

Vila-real y Betxí crean 
nuevos vínculos

La Policía Local ha reforzado la 
vigilancia en la zona del azud  
del río por la presencia de jóve-
nes. El objetivo: “hacerles salir 
de esta zona del río, sobre todo 
por su seguridad”.

El concejal de Seguridad 
Ciudadana, Javier Serralvo, 
explicó que los agentes locales 
no pueden imponer sanciones 
económicas, ya que el caudal 
del Millars es competencia de 
la Confederación Hidrográfica 
del Júcar (CHJ). En este senti-
do, ningún municipio bañado 
por el río puede redactar una 
ordenanza que prohíba expre-
samente el baño. Pero, comentó 
Serralvo, la Policía Local sí que 
puede patrullar en la zona y pe-
dir que abandonen el río. H

Mayor vigilancia 
en el azud para 
evitar el baño en 
una zona peligrosa

N Mejora del jardín de la Casa del Azud

Carpinteros de Servicios Pú-
blicos y personal de empresas 
colaboradoras han efectuado-
trabajos de mantenimiento 

en el jardín anexo a la Casa 
del Azud, en el Termet, un 
bosque Mediterráneo con 
plantas autóctonas. H

N Música y repique de campanas en la antevíspera de San Jaime 

Vila-real ha celebrado la fiesta 
previa al día de San Jaime, con 
el tradicional concierto y el repi-
que de campanas desde la parte 

alta del campanario de la iglesia 
Mayor, dedicada al santo. La ac-
tividad, organizada por la Con-
cejalía de Tradiciones, la Unión 

Musical La Lira y Amics de les 
Campanes, ha empezado con un 
porrat popular y, a continuación, 
el toque del Ave María. H



El Arenal Sound 
llega a Vila-real 
con música 
local y deporte
La actividad del festival sale, por primera vez, de 
Burriana y aterriza en la localidad el 4 de agosto

“Estamos convencidos de que 
esta implicación en un festival de 
la envergadura del Arenal Sound 
es una ocasión única para generar 
oportunidades y economía en la 
ciudad”, agrega Benlloch.El alcal-
de se ha mostrado también muy 
satisfecho de la respuesta de la Ge-
neralitat y de que la colaboración 
entre administraciones y pueblos 
vecinos haya dado sus frutos. “Este 
tipo de acuerdos demuestra cuál es 
la utilidad de las administraciones: 
colaborar para resolver los proble-
mas cuando se presentan con el 
mínimo perjuicio para nadie. Vila-
real está orgullosa de pertenecer 
a este proyecto y a esta provincia, 
con la idea que hemos defendido 
siempre de que es necesario que 
dejemos de competir entre pueblos 
vecinos para competir juntos con el 
mundo”, argumenta Benlloch que 
reprueba a la Diputación por no 
implicarse más con este aconteci-
miento. “Afortunadamente, hemos 
podido contar con la Generalitat, 
que, a diferencia del anterior Con-
sell, esta vez sí escucha y ayuda a 
los municipios”, concluye.

El patrocinio económico de la Ge-
neralitat, el incremento de efectivos 
y coordinación de seguridad en los 
municipios implicados, la cobertu-
ra legislativa y la promoción directa 
del Gobierno autonómico son algu-
nas de las novedades de esta edi-
ción que generará un impacto de 30 
millones de euros. h

Benlloch participó en la presentación de los actos del festival. 

El Arenal Sound, el festival de 
música de mayor envergadura 

del país, recalará este año por pri-
mera vez en Vila-real, con sello de-
portivo y sabor local. El alcalde de 
la ciudad, José Benlloch, ha partici-
pado en la rueda de prensa convo-
cada por la Generalitat, la empresa 
organizadora y los ayuntamientos 
de Burriana y Nules, para dar cuen-
ta de la incorporación de Vila-real al 
festival de verano de Burriana, que 
por primera vez adquiere carácter 
supramunicipal con apoyo econó-
mico y cobertura jurídica de la Ge-
neralitat. 

La incorporación de Vila-real 
al Arenal Sound se centrará en la 
jornada del 4 de agosto, cuando 
se ha programado en la ciudad la 
primera edición del Arenal Sound 
Cup, una competición deportiva 
abierta a clubs, ‘sounders’ y aficio-
nados al balonmano, el baloncesto 
y el fútbol sala. “Vila-real su suma 
al Arenal con lo que mejor sabemos 
hacer, que es esa marca de Ciudad 
del Deporte y la Salud que hemos 
construido al entorno de nuestro 
club más internacional, el Villarreal 
CF, al que seguro conocerán bien 
todos los asistentes al festival musi-
cal”, señala el alcalde, quien avanza 
también que el mismo jueves por 
la tarde la música tomará el relevo 
del deporte con un concierto en la 
plaza Mayor para el que se ha que-
rido implicar a los grupos locales de 
Vila-real. 
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El bus a la UJI 
estará operativo 
para el próximo 
curso lectivo
Q Vila-real contará el próximo 
curso con un autobús que unirá 
la localidad con la Universitat 
Jaume I (UJI) de Castelló. Un 
servicio que será supramuni-
cipal, al contar también con la 
participación de Almassora y 
Burriana.El proceso para que 
esta red mancomunada se pon-
ga en marcha ha sido más largo 
de lo deseado”, según el concejal 
de Juventud, Xavier Ochando, 
“ya que está siendo un trabajo 
costoso”. “Por temas de compe-
tencias y trámites no ha podido 
ser en el ciclo académico que ha 
finalizado, pedimos disculpas 
por ello”, apunta Ochando. Así 
pues, los estudiantes interesados 
en utilizar un servicio, podrán 
solicitar su carnet personalizado 
en los ayuntamientos, un trámi-
te para el que tendrán que acre-
ditar que están matriculados en 
la UJI y entregar una fotografía. 
Una vez dispongan de la tarjeta, 
que tendrá validez durante todo 
el curso lectivo, podrán recar-
garla para su uso mensual con 
un coste de 20 euros, trimestral 
(50 euros) o anual (120 euros). 
El Ayuntamiento de Almassora 
ya dispone del informe de la Di-
rección General de la Adminis-
tración Local que acredita que 
el autobús entre la localidad y la 
UJI no supone duplicidades. h

Retiran tortugas 
exóticas de la 
desembocadura 
del Mijares
Q En mayo se inició la campa-
ña de retirada de tortugas exó-
ticas del paisaje protegido de la 
desembocadura del río Mijares. 
La guardería del Consorcio es 
la encargada de realizar estos 
trabajos, que están coordinados 
y dirigidos por técnicos de la 
Consejería de Medio Ambiente. 
De momento, los guardas han 
podido extraer de la desembo-
cadura del Mijares y de las bal-
sas artificiales de Almassora tres 
ejemplares de la especie ‘Trache-
mys scripta elegans’, conocida 
como tortuga de Florida. 

Normalmente, la media de 
capturas de años anteriores ha 
estado entre los 20 y 30 ejempla-
res. Este año la intrusión marina 
que están sufriendo las gargan-
tas del Mijares sumada a la fal-
ta de aportación de agua dulce 
están haciendo que todas las 
tortugas, tanto las exóticas como 
las autóctonas, hayan desapare-
cido del ecosistema de la desem-
bocadura más pegado al mar. El 
programa se inició en 2011 junto 
con el inicio del programa Life 
Trachemys. El Consorcio actuó 
como socio colaborador del pro-
yecto LIFE + Biodiversidad. h

N Recepción de la agente Bensach

El alcalde, José Benlloch, ha 
recibido a la agente de la Po-
licía Local Begoña Bensach, 
que ha participado reciente-

mente en los VI Juegos Euro-
peos de Policías y Bomberos 
con un gran resultado, tres 
platas y dos bronces.

N Cine a la fresca en la terraza del Casino

Todos los viernes hasta el 19 
de agosto, la terraza del Casi-
no de Caixa Rural acoge una 
nueva iniciativa cultural para 

recordar los tiempos de Ma-
rilyn Monroe a través de seis 
proyecciones cinematográfi-
cas protagonizadas por ella.

N Los campamentos cobran protagonismo

Centenares de jóvenes de la 
localidad están pasando parte 
de sus vacaciones de verano 
en campamentos organiza-

dos por entidades como Els 
Lluïsos, las Rosarieras y Puri-
simeras, la UM La Lira, Jucar 
o la Consolación.
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La Conselleria de Vivienda, 
Obras Públicas y Vertebración 

del Territorio ha anunciado la lici-
tación inminente de la redacción 
del proyecto de construcción de la 
ronda suroeste de Vila-real, con un 
presupuesto base de 169.000 euros. 
Una vez publicado en el Diari Ofi-
cial de la Generalitat Valenciana 
(DOGV), el ejecutivo autonómico 
estima que la adjudicación se pro-
ducirá a mediados de septiembre. 

Con todo, todavía no se puede 
hablar de una fecha para el inicio de 
las obras según fuentes autonómi-
cas aunque éste es un  primer paso 
para hacer realidad un proyecto 
que se remonta al año 1993, y que el 
presidente de la Generalitat, Ximo 
Puig, se comprometió a desblo-
quear tras su toma de posesión. 

El nuevo vial tendrá cuatro ki-
lómetros de longitud con un carril 
para cada sentido de circulación, 
con amplios márgenes para la ubi-
cación de aceras. Comenzará en la 
CV-20 y, por detrás de la Ciudad 
Deportiva del Villarreal CF, conec-
tará con la N-340.

El alcalde, José Benlloch, celebró 
con un “ya era hora“ esta noticia ya 
que, insistió, “es un vial básico para 
mejorar la calidad de vida de los 
ciudadanos y para facilitar el traba-
jo de la empresas, principalmente, 
azulejeras“. También se mostró sa-
tisfecho con el diseño de la obra. h

El proyecto de la ronda 
suroeste sale a licitación
Se trata del primer paso para la construcción, todavía sin fecha, de este vial

El alcalde valoró que, por ahora, dos carriles serán “suficientes“.

Benlloch se congratuló 
del anuncio ya que 
la ronda “es un vial 
básico“ para la ciudad 
y las empresas

La creación de esta carretera de circunvalación de la ciudad se remonta a hace más de dos décadas.

Juventud aporta 28.000 
euros a entidades
Q apoyo. La Concejalía de Ju-
ventud destina este 28.000 euros 
a las asociaciones y entidades 
sin ánimo de lucro que realizan 
actividades juveniles. El concejal 
de Juventud, Xavier Ochando, 
recuerda que “está dirigida a 
todo tipo de entidades: juveniles, 
asociaciones de vecinos, ONG o, 
incluso, peñas, si realizan actos 
y proyectos con la participación 
juvenil, la integración y el asocia-
cionismo entre los jóvenes”.

; en corto
Compromís pide 
modificar los POYS
Q moCIÓN.  Compromís 
insta a la Diputación de Cas-
tellón a cambiar el modelo 
de adjudicación de los Planes 
Provinciales de Obras y Servi-
cios (POYS) para el próximo 
presupuesto. Un sistema que 
se asemeje al activado por la 
nueva Diputación de Valen-
cia que incluye a localidades 
de más de 20.000 habitantes.

Aumento del alumnado digital
Q formaCIÓN. Seis de cada 
diez estudiantes de los cursos 
de verano del centro asociado a 
la UNED en Vila-real ha segui-
do su formación desde casa. Es 
el conocido como estudiante 
digital que puede acceder a la 
formación en directo por in-
ternet o en diferido. Es el caso 

del curso “El mundo que viene 
(populismo, utopía y poder)”, 
que ha reunido a 55 estudian-
tes, de los que sólo 15 asistieron 
de forma presencial. Otra de 
las actividades sobre psicopa-
tología del menor, aunó a 80 
alumnos y el 50% optaron la 
modalidad de no presencial.

Renovación del convenio con UCOVI
Q INversIÓN. El Ayuntamiento ha renovado el convenio anual con 
la Unió de Comerç de Vila-real (Ucovi), mediante el cual el consistorio 
aporta 18.750 euros para colaborar con las campañas de promoción del 
comercio local que la entidad desarrolla a lo largo del año como la Feria 
de Oportunidades, las campañas de Navidad o la Fashion Night.



Cooperación diseña 
herramientas para la 
integración juvenil
El Ayuntamiento forma parte de un programa europeo en 
materia educativa que concluirá en marzo del próximo año

ran mucho la presencia de Vila-real, ya que 
aportamos la visión político-administrativa 
necesaria para la posterior implementación 
de las herramientas en las que estamos tra-
bajando”. En la misma línea, en la primera 
reunión de trabajo celebrada en Vila-real en 
otoño, recibieron una alta valoración por 
parte de los socios europeos del proyecto, en 
particular el Centro de Dinamización Social 
Ziga Zaga. 

El programa cuenta con una inversión de 
200.000 euros, de los que el Ayuntamiento 
de Vila-real ha recibido 35.000. El objetivo 
es el intercambio de buenas prácticas y la 
transferencia de herramientas y experien-
cias para la integración juvenil, a través de 
diferentes reuniones transnacionales que se 
celebran alternativamente en las localidades 
de los distintos socios, así como la creación 
de productos “innovadores fácilmente 
transferibles y de acceso abierto” para pro-
mover esta integración. H

El concejal de Cooperación e Integración, Álvaro Escorihuela, valora el trabajo.

El Ayuntamiento participa, junto a en-
tidades sociales de diferentes países 

de la UE, en un programa europeo para el 
diseño de herramientas educativas de inte-
gración social que cerrará en marzo de 2017 
su andadura con la presentación de sus 
conclusiones en un encuentro internacional 
en Vila-real. El concejal de Cooperación e 
Integración, Álvaro Escorihuela, ha hecho 
balance del funcionamiento del programa, 
financiado con fondos europeos, que per-
mitirá implementar “nuevas herramientas 
didácticas y educativas que puedan ser apli-
cadas de manera transversal en cualquier si-
tuación y país”. Estas herramientas, añade, 
se sumarán una vez finalizado el proyecto 
a “todas las buenas prácticas que, desde los 
Servicios Sociales municipales, ya venimos 
aplicando en los últimos años, como el cen-
tro Ziga Zaga, el Aplec de Temps Lliure o los 
servicios del Seafi, entre otros muchos”.

El proyecto europeo CASE 4 I (activida-
des culturales socialmente comprometidas 
para mejorar la integración social y provisio-
nal) se inició en marzo de 2015 con un plazo 
de dos años y otros cuatro socios europeos 
de tres países (Francia, Croacia e Italia). “La 
participación de Vila-real es importante, 
porque somos los únicos representantes de 
la Administración pública; el resto socios 
son asociaciones”, señala Escorihuela, quien 
apunta que “los otros participantes valo-

El objetivo del proyecto 
es el intercambio de 
buenas prácticas y 
la transferencia de 
herramientas para la 
integración infantil
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Agost y Gómez detallaron las atenciones realizadas por el centro el pasado año.

El Centro Lluís 
Alcanyís trata a 156 
personas en 2015
Se trata de la segunda cifra más alta en la historia del servicio, 
después de 1999, cuando se derivaron los casos de ludopatía

to. Por edades, desde el 2008 se ha registra-
do un incremento de los usuarios de entre 
50 y 60 años, pasando de 24 en 2008, a 41 en 
2015, al igual que ocurre con los menores de 
20 años, cuya cifra se mantiene en un ascen-
so constante. Por género, destaca el incre-
mento en el número de mujeres atendidas, 
que desde 2012 ha pasado de 26 a 34, siendo 
estas quienes mayor continuidad experi-
mentan en el tratamiento. “La permanencia 
es un factor fundamental y en 2015 hemos 
conseguido que más personas haya supera-
do los 10 meses de continuidad en el centro, 
algo muy positivo”, explica Agost.

Gómez se ha mostrado orgullosa de con-
tar con técnicos “muy preparados, que nos 
han hecho ser un referente, ya que además 
de que tienen una gran vocación, se forman 
y de formar, consiguiendo adaptarse a nue-
vas realidades y a un perfil muy diversifica-
do de los consumidores que abarca a mayo-
res rangos de población”, concluye. H

El centro de día terapéutico para la desha-
bituación, rehabilitación y reinserción social 
Lluís Alcanyís de Vila-real ha abierto 156 
expedientes de tratamiento a personas con 
algún tipo de adicción durante el 2015.

Se trata de la segunda cifra más alta en 
la historia del servicio, después de 1999, 
año en el que coincidió la derivación de pa-
cientes de la sanidad pública afectados por 
ludopatía, y a la que sigue el 2014, con 143 
expedientes. Así lo han confirmado la con-
cejala de Sanidad, Silvia Gómez, y el trabaja-
dor social del centro de día Santi Agost du-
rante la presentación de la memoria anual 
del servicio en 2015, donde han destacado el 
cambio de la sociedad producido, en parte, 
debido a la crisis.

En este sentido, según el último balance 
del centro, cada vez son más las mujeres 
que dan el paso, aunque los hombres si-
guen ocupando el porcentaje mayoritario 
de las atenciones. En líneas generales, la de-
manda del 2015 corresponde en un 35% a la 
adicción únicamente al cannabis; en un 9% 
a la cocaína, y en un 23% al alcohol, mientras 
un 18% se refiere al consumo combinado de 
dos o más sustancias, conocido como poli-
toxicomanía.

El cannabis sigue siendo la droga más 
consumida por quienes piden ayuda, segui-
da del alcohol y de la coca, cuyo consumo 
ha variado y se toma con algún otro produc-

“Es un centro referente 
que se adapta a nuevas 
realidades y a un perfil 
muy diversificado de 
consumidores”, valora la 
edil de Sanidad

PROMOVENT I POTENCIANT LA CREATIVITAT I EMPRENEDORIA JUVENIL

http://creative.provincia.pc.it/Default.asp?setta=EN

Ajuntament
de

Vila-real



Vila-real inn    va 
Destaca i el Foro Transfiere s’alien en 
pro de la fira d’innovació de Vila-real
Transfiere pot aportar assessorament a la cita vila-realenca i 
valora incloure la ceràmica com un sector més en la mostra

L’alcalde, José Benlloch, i el pre-
sident del comité organitzador 

de la Fira Destaca, Juan Carda, han 
mantingut una reunió amb la di-
rectora del Foro Transfiere, Marta 
Raspall, i la responsable de la Feria 
y Palacio de Congressos de Màlaga, 
Yvonne Flores, que van participar 
en unes trobades de treball amb 
indústries ceràmiques en el marc 
de l’organització de la Fira Destaca 
2016, promoguda per l’Ajuntament 
i la Càtedra d’Innovació Ceràmica 
de l’UJI. La reunió ha permés posar 
en comú i intercanviar models i ex-
periències de base innovadora amb 
l’objectiu de potenciar la trobada 
i “col·laborar per a optimitzar els 
recursos de què disposem, en parti-
cular el Centre de Congressos, Fires 
i Trobades, per a afavorir una ma-
jor rendibilitat dels espais”, explica 
Benlloch.

El Foro Transfiere és un dels es-
deveniments internacionals sobre 
innovació i transferència científica 
més importants en l’àmbit interna-
cional i un dels que major volum 
de negoci genera per als sectors in-
dustrials. D’ací la rellevància de la 
visita i la col·laboració amb Destaca 
de cara a la pròxima edició de la 
fira vila-realenca. “El Foro Transfie-
re és la cita més rellevant en el seu 
sector que se celebra en tot el país 
i la seua experiència ens pot ser de 
gran ajuda de cara a l’organització 
de la Fira Destaca que, després de 
dues edicions, volem plantejar com 
un moment de reflexió per a cercar 
fórmules més competitives per al 
futur”, assenyala l’alcalde, que s’ha 
mostrat molt satisfet de la voluntat 
mostrada per Raspall i Flores per 
“ajudar-nos en el desenvolupa-
ment de nous models de gestió dels 
espais, que podrien entroncar amb 
la filosofia de col·laboració publico-
privada que sempre hem defensat, 
i noves estructures que permeten 
explotar espais com el Centre de 
Congressos, que han pogut també 
visitar per a conéixer les seues po-
tencialitats”. 

Després de la reunió amb 
l’alcalde, les responsables de Trans-
fiere han participat en la reunió del 
comité organitzador de Destaca, 
de la qual assenyalen el seu ves-
sant de fira de la innovació enfront 
del fòrum malagueny, més cen-
trat en reunions b2b i dinàmiques 
col·laboratives. “Tant Raspall com 
Flores han conegut les nostres in-
dústries ceràmiques i han destacat 

Una delegació de l’esdeveniment malagueny ha participat 
en unes trobades de treball amb indústries ceràmiques

Carda i Benlloch van ser els amfitrions de les responsables de l’esdeveniment malagueny sobre innovació i transferència científica.

la capacitat d’innovació que han 
detectat en l’estructura empresarial, 
cosa que es veu reflectida també en 
l’organització de la Fira Destaca i 
en la qual seguirem treballant per 
a afavorir el canvi de cultura i mo-
del productiu que necessitem per a 
seguir generant oportunitats en el 
nostre entorn”, conclou Benlloch.

Carda ha anunciat que “hem 

obert una via de col·laboració”. 
Transfiere aportaria assessorament 
a Destaca quant a l’organització i 
la potenciació de les oportunitats 
de negoci, mentre la trobada mala-
guenya podria incloure la ceràmica 
com un sector més en la seua mos-
tra.

Raspall ha explicat el funciona-
ment de Transfiere als membres de 

Destaca i ha comentat que “el sector 
ceràmic ha d’aprofitar el valor que li 
dóna tenir un nivell tan alt d’I+D”. 
“Hem quedat gratament sorpre-
ses”, assenyala, per a concloure que 
“és molt satisfactori que dues fires 
d’aquest nivell no es vegen com a 
competència i treballen juntes per-
què la col·laboració serà beneficiosa 
per a ambdues”. h
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“És satisfactori que 
dues fires d’aquest 
nivell no es vegen 
com a competència 
i treballen juntes”, 
valora Raspall

Destaca va celebrar la primera edició l’any 2014 a Vila-real. El comité organitzador es va reunir fa unes setmanes a la BUC.



Globalis valora la memoria del 
2015 con los socios del Patronato 

En relación con el cierre del ejer-
cicio económico del 2015 la presi-
denta de la Fundación, Pilar Marí, 
informó sobre los ingresos, los gas-
tos y el excedente del ejercicio. Tam-
bién hizo énfasis en el esfuerzo que 
se está haciendo desde la fundación 
en materia de comunicación, tan-
to sobre qué es la fundación como 
sobre sus actividades. Para esto, se 
utilizan diferentes herramientas de 
comunicación como son la nueva 
página web, con un diseño web 

El Patronato de la Fundación 
Ciudad Globalis ha celebrado una 
reunión con carácter ordinario para 
tratar, entre otros puntos, la aproba-
ción de las cuentas anuales del 2015 
y la memoria de actividades. El 
Patronato aprobó la Memoria Eco-
nómica, el Balance y la Cuenta de 
Pérdidas y Ganancias del ejercicio 
económico 2015, e hizo seguimien-
to de los proyectos y las actividades 
que se están realizando en el pre-
sente año 2016.La cita se celebró en las instalaciones del centro Efecte Vila-real.

La presidenta de la fundación, Pilar Marí, valora el 
esfuerzo para comunicar qué es y la actividad del ente

adaptativo, el desarrollo de una 
memoria de actividades enfocada 
a informar a la sociedad de las acti-
vidades de la fundación, y el incre-
mento de la participación activa de 
la fundación en las redes sociales.

Según marcan los estatutos de 
la fundación, el cargo de Patrono 
debe ser elegido cada cuatro años. 
En este patronato, los miembros 
que han renovado su cargo por un 
periodo de cuatro años más han 
sido: Dualium SL, Asociación Cvi-
da Vila-real, Fundació Caixa Rural 
Vila-real, Cámara de Comercio de 
Castellón y el propio Ayuntamien-
to de Vila-real. H

El concejal Diego A. Vila fue uno de los asistentes al evento.

Vila-real y el CEEI pactan 
estrechar su relación
Benlloch visita la sede del centro en Castellón para favorecer “una 
convivencia más permanente” y reforzar el ecosistema innovador local

El alcalde, José Benlloch, ha visi-
tado el Centro Europeo de Em-

presas Innovadoras (CEEI) de Cas-
tellón, acompañado de su director, 
Justo Vellón, para conocer sus ins-
talaciones y algunas de las empre-
sas instaladas en el vivero, con el 
objetivo de estrechar las relaciones 
entre ambas entidades de cara al 
fortalecimiento del “ecosistema de 
la innovación” en la ciudad. Vellón 
y Benlloch han aprovechado la visi-
ta para establecer planes de trabajo 
conjunto a medio plazo. 

El alcalde ha manifestado su sa-
tisfacción al ver un vivero con ocu-
pación del 100% y ha destacado la 
importancia de entidades como 
CEEI para el impulso de nuevas 
iniciativas emprendedoras. El al-
calde ha comentado “lo interesante 
de la colaboración con CEEI para 
los ayuntamientos que, como reto, 
han de marcarse la creación de eco-
sistemas de innovación”. Por ello, 
Benlloch ha declarado a la dirección 
de CEEI la necesidad de implicar a 
más ayuntamientos para crear City 
Labs que generen oportunidades y 
mejoren la calidad de vida de los 
ciudadanos. 

“Desde el año 2011 estamos tra-
bajando en un nuevo modelo pro-
ductivo basado en el conocimiento 
y la innovación para el que la co-
laboración con entidades como el 
CEEI Castellón es fundamental. En 
los últimos años, la colaboración 
con esta entidad ha sido constante, 
aunque el objetivo ahora debe refor-
zar y estrechar esta relación, ya que, 
además, Vila-real es la única pobla-
ción de la provincia que ostenta el 
título de Ciudad de la Ciencia y de 
la Innovación”, señala Benlloch. 
“De lo que se trata”, agrega el alcal-
de, “es de explorar las posibilidades 
para que la convivencia de Vila-real 

Vellón acompañó a Benlloch durante su visita a las instalaciones.

real, cuyo Ayuntamiento está sensi-
bilizado con las políticas de apoyo 
al emprendimiento desde su decla-
ración en 2011 como Ciudad de la 
Ciencia y la Innovación.”

En su visita, Benlloch ha conoci-
do varias empresas innovadoras 
instaladas en el vivero como Nayar 
Systems, especializada en ingenie-
ría de telecomunicaciones; Special 
Processes and Chemicals, creadores 
del innovador repelente de mosqui-
tos Mosquiblock, y Eyesynth, firma 
que desarrolla un sistema de com-
prensión visual para invidentes, a 
través de unas gafas que registran 
el espacio en tres dimensiones y lo 
transforman en audio. Además, 
también ha conocido el nuevo es-
pacio Geekhubs, dedicado al pro-
grama de crecimiento empresarial 
con tutorización y mentorización 
por parte de expertos. 

El CEEI de Castellón es una aso-
ciación privada sin ánimo de lucro, 
constituida en 1997. H

Benlloch destaca 
que la colaboración 
del CEEI con los 
Ayuntamientos sirve 
para crear espacios 
de innovación

con el CEEI sea más permanente, al 
igual que hicimos con la Universitat 
Jaume I”.  Justo Vellón, por su parte, 
destaca que el encuentro “sienta las 
bases, más si cabe, de una estrecha 
relación de colaboración con Vila-

Vila-real integra la guía 
ABC de la innovación

subdirector general de Fomento 
de la Innovación del Ministerio 
de Economía y Competitividad, 
Juan Manuel Garrido, además del 
alcalde de Ermua y responsable 
de la red, Carlos Totorika, y el pri-
mer edil de Terrassa, Jordi Ballart, 
presentadores del acto.

“El ABC de la innovación es 
una guía práctica para ayudar 
a las poblaciones que necesitan 
información para la implementa-
ción de procesos innovadores, en 
cuya elaboración Vila-real ha esta-
do trabajando desde el primer día 
y que nos servirá para seguir pro-
fundizando y mejorando en nues-
tra marca de Ciudad de la Ciencia 
y la Innovación”, agrega Vila. H

El concejal de Relaciones Insti-
tucionales, Diego A. Vila, ha par-
ticipado en la reunión de la red In-
npulso de ciudades innovadoras, 
celebrada en la localidad de Te-
rrassa, para dar a conocer el ABC 
de la innovación y seguir avan-
zando en los diferentes proyectos 
en los cuales está trabajando la red 
para favorecer el cambio de mo-
delo productivo y la implantación 
de instrumentos de innovación en 
la Administración pública. 

La jornada ha contado con el 

La cita de la red Innpulso se celebró en la localidad de Terrassa.

Se trata de un recurso 
para ayudar a implantar 
procesos novedosos
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Vila-real renova el sistema de 
subvencions a entitats veïnals
L’ordenança reguladora, consensuada amb totes les parts, agilitza el cobrament de les ajudes

La Regidoria de Participació Ciu-
tadana ha renovat l’ordenança 

de subvencions a les associacions 
de veïns per a agilitar l’arribada de 
les ajudes a aquestes entitats. Una 
proposta consensuada amb tots 
els implicats com han explicat el 
regidor de Participació Ciutadana, 
Xavier Ochando, i el secretari de la 
Federació d’Associacions de Veïns 
i vicepresident electe del Consell 
de Participació Ciutadana, Joaquín 
Bartoll, que ha destacat que aquesta 
mesura forma part de les “políti-
ques pioneres de govern obert que 
ha impulsat la ciutat”.

Unes subvencions, que enguany 
arriben als 34.000 euros, l’ordenança 
de les quals s’actualitza després de 
diversos anys en funcionament per 
a fer-la més flexible, àgil, ràpida i 
adaptada a les demandes de les 
associacions que les reben i també 
a l’actual legislació. “Per a nosaltres, 
al marge de tots els avanços aconse-
guits per al nou document, el més 
important és el consens amb el qual 
s’ha treballat, no només amb les 14 
associacions de veïns, sinó amb tots 
els departaments tècnics implicats i 
amb tots els partits polítics”, assen-
yala l’edil, que ja s’ha reunit en Co-
missió Informativa amb l’oposició 
abans de l’aprovació definitiva del 
text, que es realitzarà previsible-
ment en el pròxim Ple perquè al 
setembre puga entrar en vigor, en 
el qual s’han inclòs dues esmenes, 
“s’evita així que ningú aprofite per 
a polititzar la qüestió i s’eviten més 
demores que afecten els veïns”.

no es produïsquen grans diferències 
entre cada entitat, cosa que la con-
verteix en una mesura equitativa”. 
A tot açò, se suma l’avançament del 
80% de la subvenció en el moment 
de l’aprovació i el 20% restant a la 
justificació final. “Són importants 
avanços que ajudaran el fet que les 
associacions siguen més eficaces a 
l’hora d’organitzar-se”, apunta. h

Ximo Bartoll i Xavier Ochando van detallar les modificacions incorporades a la normativa municipal.

societat Nova concentració i 
exhibició de vehicles 
personalitzats a la ciutat

Q passió. La ciutat va albergar la con-
centrció de cotxes ‘tuneajats’ arribats de 
diferents punts d’Espanya. Un acte de 
l’associació Simple Style Tuning Club. h

Tal com explica el regidor de 
l’àrea, “la nova ordenança contem-
pla l’aprovació, cada any, d’unes ba-
ses que es publicaran en el ‘Butlletí 
Oficial de la Província’ automàtica-
ment 15 dies després de l’entrada 
en vigor dels pressupostos de 
l’Ajuntament”. D’aquesta manera, 
a l’inici de l’any les associacions po-
dran sol·licitar les ajudes i “es redui-

ran els terminis substancialment, 
igual que ocorrerà amb el període 
de baremació”. 

NOUs CRiTERis
La flexibilització dels criteris en 
aquest sentit és una altra de les 
novetats de l’ordenança, amb un 
màxim de 60 punts per a cada as-
sociació, “la qual cosa permetrà que 
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L’Associació de Filles de Ma-
ria del Rosari ha clausurat el 
seu curs de Cor amb una jor-
nada lúdica i musical al pa-
ratge del Termet. L’activitat, 
amb la col·laboració de la Re-
gidoria de Joventut, va oferir  
un taller de música familiar i 
va comptar durant tot el dia 
amb contacontes, música i 
ball, per a acabar amb un so-
par de germanor.

; en curt
Cloenda del curs de 
Cor de les rosarieres

La vila-realenca Omayra Se-
rrano, de 28 anys, ha sigut 
triada presidenta provincial 
de Creu Roja. Es converteix 
així, després de substituir  
Flores Higueras, en la més 
jove a ocupar aquesta respon-
sabilitat en tota Espanya. Se-
rrano és advocada de profes-
sió i voluntària des del 2005, 
exerceix responsabilitats en 
diverses àrees d’activitat i en 
tots els àmbits territorials de 
la institució: local, provincial, 
autonòmic i nacional.

Serrano, presidenta 
provincial de Creu Roja

Els integrants del Consell 
de Xiquets i Xiquetes han 
demanat major creativitat a 
l’hora de dissenyar els parcs 
i jardins on juguen, ja que 
consideren que són “tots 
iguals”. Fins i tot es van ofe-
rir a participar en el disseny 
d’aquests espais. L’informe 
de l’ens participatiu infan-
til també reivindica noves 
instal·lacions  per a practicar 
esports minoritaris, més qui-
lòmetres de carril bici o com-
batre l’assetjament escolar.

Els menuts reclamen 
jardins més creatius

Onze locals es graduen 
en bones pràctiques

Els hostalers s’han format en 
temes com la dispensació respon-
sable d’alcohol, la protecció al me-
nor, el control en el tràfic i consum 
de drogues il·legals, la seguretat i 
control de les instal·lacions dels es-
tabliments públics i la capacitat de 
reacció del local davant de situacio-
ns d’emergència entre d’altres.

Sorgit el 2009 en el marc del 
conveni de col·laboració entre la 
Delegació del Govern per al Pla 
Nacional sobre Drogues i la Federa-
ció Espanyola d’Hostaleria, el pro-
grama es basa en el foment de les 
bones pràctiques professionals del 
sector hostaler i d’oci nocturn. h

Un total d’11 establiments i pro-
fessionals hostalers locals han rebut 
els distintius que els acrediten com 
a participants en les activitats del 
programa Servei Responsable pro-
mogudes per l’Ajuntament a través 
de la Unitat de Prevenció Comuni-
tària de Conductes Addictives de la 
Regidoria de Sanitat, amb l’ONG 
Controla Club i finançades per la 
Federació Espanyola de Municipis 
i Províncies. Els participants van rebre un distintiu que acredita la formació.

Servei Responsable tracta, 
entre altres, el control i 
protecció de menors

El ple de l’Ajuntament ha 
mostrat la unanimitat de tots 
els grups polítics de declarar 
la ciutat “municipi respec-
tuós amb la diversitat sexual 
i amb la realitat de lesbianes, 
gais, transexuals, bisexuals 
i intersexuals (LGTBI) i con-
trari a la discriminació de les 
persones per raó de la seua 
orientació i/o identitat de gè-
nere”. Aquesta declaració se 
suma a les activitats promo-
gudes per primera vegada a 
Vila-real en commemoració 
de l’Orgull LGTBI.

Vila-real se suma als 
actes de l’Orgull LGTBI
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L’handbol valencià premia 
el suport de Vila-real
Gómez arreplega el Mèrit Esportiu en l’apartat d’institucions públiques

L’Ajuntament ha rebut un reco-
neixement per la seua impli-

cació, col·laboració i suport cap a 
l’handbol. La regidora d’Esports, 
Silvia Gómez, ha sigut l’encarregada 
de recollir el distintiu, que se li ha 
lliurat en la I Gala de l’Handbol Va-
lencià, celebrada a l’Auditori de To-
rrent, on també han sigut premiats 
Elx, Sagunt i Torrent.

“La nostra implicació amb 
l’handbol és total, perquè és un 
esport que practiquen centenars 
de veïns de la ciutat, que porten el 
nom de Vila-real a cada competi-
ció on participen al llarg i ample 
del país”, assenyala Gómez, que 
recorda que la col·laboració amb la 
Federació autonòmica (FBMCV) 
va des d’haver estat seu del passat 
Campionat d’Espanya de Seleccio-
ns Territorials, el gener de 2015, fins 
a la cessió d’espais el 2015 i 2016 per 
a la realització de cursos de moni-
tors i àrbitres d’handbol. També al 
desembre, el consistori va permetre 
l’ús de les instal·lacions del pave-
lló Campió Llorens i del Sebastián 
Mora a totes les seleccions de la 
Comunitat Valenciana per a prepa-
rar-se per al Campionat d’Espanya 
celebrat a Almeria un mes després. 
“L’Ajuntament seguirà donant su-
port a l’handbol, tant local com au-
tonòmic, perquè totes les persones 
que practiquen aquest esport pu-
guen seguir donant-nos tants èxits 
com fins ara”, conclou Gómez.

La gala també va entregar altres 
mencions especials en categories 
com jugadors i jugadores, entrena-
dors i entrenadores, àrbrites, clubs, 
comunicació, dedicació a la gestió, 
patrocinadors, esforç i superació, o 
desenvolupament i millora.

La projecció d’un vídeo recor-

L’acte es va tancar amb una foto de família amb la presència de tots els guardonats en la I Gala.

datori dels amics i amigues de 
l’handbol que han mort en els últi-
ms anys, i el lliurament de sengles 
presents a les famílies d’Eloy Bohi-
has i Juan Torres, van posar la nota 
emotiva a l’acte. 

El president de la FBMCV, Ar-
turo Tejedor, també va sorprendre 
M. José Ruiz i Manuel Javaloyes,  
membres de la seua Junta Directiva, 
amb la Medalla i Insígnia de Plata 
al Mèrit Esportiu pel seu suport i 
treball constant.

L’últim guardó de la nit va ser 
per al president de la Real Federa-
ció Espanyola d’Handbol, Francis-
co Blázquez, que va rebre la Meda-
lla i Insígnia d’Or al Mèrit Esportiu. 
En les seues paraules, Blázquez va 
agrair el reconeixement i el suport 
que constantment rep de la Comu-
nitat Valenciana en l’exercici del seu 
càrrec. H

La responsable d’Esports va estar en la cita organtizada a Torrent.

“La implicació amb 
l’handbol és total, 
perquè és un esport 
que practiquen 
centenars de veïns”, 
comenta Gómez

“L’Ajuntament 
seguirà donant 
suport a l’handbol, 
tant local com 
autonòmic”, diu la 
regidora d’Esports

esports L’SME promou un 
segon Sprint Triathlon 
solidari al Termet

Q triatló. El Servei Municipal 
d’Esports ha organitzat, per a tancar ju-
liol, el segon Sprint Triathlon a benefici 
de l’Associació d’Esclerosi Múltiple. H

N Cloenda del campus de la Penya Cèltic

El camp municipal de la Fun-
dació Flors ha acollit la cloen-
da i el lliurament de diplomes 
del campus de la Penya Cèltic 

Submarí, celebrat durant la 
segona setmana de juliol al 
recinte, amb el suport de les 
àrees d’Esports i Joventut.

N I Campionat Internacional d’Escacs

Vila-real ha celebrat el 1r IRT 
en el qual jugadors d’escacs 
de gran nivell competien pel 
títol. Alejandro Pérez, César 

García, Daniel Conde, Josep 
García i Óscar Gargallo van 
ser els guanyadors en les di-
ferents categories.

N Cursa nocturna solidària de Creu Roja

Creu Roja va organitzar la III 
Cursa Nocturna amb eixida 
i arribada al paratge del Ter-
met. Una cita de 8k puntua-

ble per al circuit de carreres 
populars de l’SME que va 
incorporar una cursa infantil 
i una marxa de 4k.



Q Partits polítics

Un gobierno responsable 
es lo que somos. El año 

2011 el PSPV-PSOE de Vila-
real conseguimos gobernar 

la ciudad de Vila-real en coalición con tres 
partidos políticos, y no podemos negar 
que sabíamos que teníamos que trabajar 
muy duro para  que  el Ayuntamiento de 
Vila-real se convirtiese en referente en hacer 
políticas para las personas, en potenciar los 
servicios sociales, en ser una ciudad pione-
ra en política deportiva, y no ser referentes 
en malgasto, o por hacer una política para 
beneficiar a los amigos, que es lo que estaba 
pasando en nuestra ciudad cuando era go-
bernada por el Partido Popular.

La legislatura pasada, desde el año 2011 
a 2015, conseguimos convertir  Vila-real en 
una ciudad referente en Deporte y Salud, 
creando la marca de Ciudad de la Salud y 
el Deporte. Y hay que decir que no fue nada 
fácil recuperar tanto perdido en esta área a 
causa del gobierno irresponsable del Parti-
do Popular, puesto que nos encontramos el 
Servicio Municipal de Deportes totalmente 
desmantelado, con una clara intención de 
privatizarlo, seis trabajadores despedidos, 
el deporte escolar prácticamente anulado y 
las instalaciones deportivas municipales en 
estado de abandono. 

Tuvimos que hacer una política extrema-
damente responsable, siendo muy cons-
cientes de que la situación económica era 
crítica y que cada semana nos amenazaba 
una nueva sentencia urbanística gracias a 
los empastres urbanísticos del PP. Senten-
cias que han supuesto el pago de 16 millo-
nes de euros y que  desgraciadamente aún 
no dejan de llegar.

A pesar de esta situación, conseguimos 
haciendo un gran esfuerzo económico, 
abrir la piscina de verano, que llevaba tres 
años cerrada, poner en marcha el Centro de 
Tecnificación Deportiva, construir el nuevo 
Pabellón Melilla e iniciar la construcción de 
la Ciudad Deportiva Municipal, que abrirá 
sus puertas esta nueva campaña deportiva.

En la actualidad, agradecidos a los que 
han depositado la confianza en nosotros 
para que gobernemos la ciudad de Vila-real 
otros cuatro años, y conscientes del trabajo 
hecho, sabemos que aún hay mucho por 
hacer, y que no es el mejor momento eco-
nómico par poder realizar todo lo que qui-
siésemos. Pero aún así, y ajustándonos el 
cinturón, conseguiremos que Vila-real siga 
avanzando.

No es tarea fácil, nada fácil, trabajar con 
una oposición del Partido Popular tan 
desleal, falsa y destructiva, que utiliza su 
tiempo exclusivamente para mentir a los 
ciudadanos y ciudadanas, trabajando sólo 
por intereses partidistas, y con el único ob-
jetivo de anular y atacar a nuestro alcalde, 
Jose Benlloch, que consiguió una mayoría 
absoluta en las pasadas elecciones haciendo 
lo mejor que sabe hacer, una política próxi-
ma y honesta, responsable.

El Partido Popular trabaja sólo un minuto 
al mes y lo utiliza para decir mentiras, y el 
Partido Socialista de Vila-real trabaja y tra-
bajará cada minuto de los 365 días del año 
por construir una ciudad para y por las per-
sonas. H

Un gobierno 
responsable

PSPV-PSOE

Fa a penes un mes les xar-
xes socials s’inundaven 

dels ‘hashtags’ ‘ #IFBobaites’, 
‘#IFCarcaixent’ i ‘#IFTerra-

teig’ (IF és l’abreviació que s’utilitza en tots 
els incendis forestals). Ara fa uns dies, les 
xarxes s’han inundat d’’#IFArtana’. 

La Serra d’Espadà, un paratge protegit 
des dels anys 80 a proposta de l’UPV, ha 
quedat greument danyada per l’incendi 
que va començar el 25 de juliol al migdia. 
Les flames han arrasat una gran part del 
nostre patrimoni forestal. Milers d’arbres 
socarrats, animals morts o per les flames o 
pel fum, i una imatge desoladora per a tots 
aquells que sentim que la Serra és part del 
nostre cos, en concret, és el nostre pulmó.

les causes
A pesar de tenir clares les conseqüències, 
encara no tenim clares les causes, però el 
que sí que tenim clar és que les persones 
que, dia rere dia, hora rere hora, han estat 
allí lluitant per a extingir-lo són uns herois i 
unes heroïnes, i els devem més del que mai 
els podrem pagar.

Ara, una vegada passada la catàstrofe, 
només podem demanar que s’invertisca 
més de tot en prevenció, més recursos tant 
humans com econòmics, i que la repoblació 
d’aquestes muntanyes siga de la forma més 
ecosostenible possible i per a recuperar  les 
nostres espècies autòctones. H

Prevenir abans 
que curar

Compromís

Cinc anys després, Vila-
real ha deixat d’avançar 

o tal volta és que mai ho ha-
via fet. Vivíem en un món 

paral·lel e il·lusionant que poc tenia a veure 
amb la realitat. Un món que el Govern molt 
encertadament ens havia fet creure.

No és que Vila-real haja retrocedit, sim-
plement és que s’ha quedat estancat. Ni 
les marques de Ciutat, ni les despeses en 
infraestructures esportives, ni molt menys 
en protocol i comunicació han servit per a 
que Vila-real isca endavant.  És cert, que cal 
reconèixer una cosa positiva a aquest equip 
de Govern i és l’increment de la despesa 
per a associacions, amb la signatura de 
convenis singulars, així com la millora en 
la transparència i en la participació. Però no 
ha sigut suficient i no han sabut previndre 
el que es venia damunt.

Així doncs, el Govern ha repetit fins a la 
sacietat que les retallades en 500.000 euros 
es deuen a la mala gestió del Partit Popu-
lar, ni tan sols en aquest tema innoven. La 
relació de 16 milions d’euros en sentències, 
els 20 milions de crèdit bancari, els milions 
de factures sense pagar als calaixos, sempre 
la mateixa cançó. I és que quan les coses no 
van bé, més val mirar a un altre costat que 
reconèixer els propis errors.

És clar que l’executiu popular no va 
actuar com deuria durant la seua etapa 
al capdavant del Consitori i així ho van 
constatar els veïns amb els seus vots, però 
amagar-se baix les seues errades, no és la 
solució. Hi ha un important descontrol 
en les despeses, prova d’aquest fet és que 
el pla econòmic financer s’haguera hagut 
d’aprovar ja en 2014 i el bipartit va fer ales-
hores oïdes sordes ja que entràvem en any 
preelectoral. 

Durant aquestes setmanes a banda de 
buscar culpables, escoltaran les bondats 
del pla d’ajust. Com si unes retallades, 
pugueren tenir una part positiva. Quanta 
ironia!. Escoltaran, que els 500.000 euros 
d’estalvi han servit per a pagar els 1’4 mi-
lions de factures pendents amb proveïdors 
i xicotetes empreses, la majoria de Vila-real, 
cosa que celebrem ja que plenari darrer 
plenari ens enfrontem a notes d’esmena de 
l’interventor que provoquen retards sine 
die als autònoms d’aquesta ciutat. 

Aquest pla d’ajust, sols és la segona part 
d’un increment de l’IBI en un 10 per cent 
que C’s va advertir i pel que se’ns va acusar 
de demagògia. Doncs, res més lluny de la 
realitat. I ara el que tenim, són retallades i 
pujades d’impostos. 

propi eco
En Ciutadans hem oferit solucions, però 
en el seu lloc el bipartit ha preferit acusar 
i buscar culpables sense escoltar res més 
enllà que el seu propi eco. Així, el que hem 
proposat és l’elaboració de plans quinquen-
nals de manera que es puguen evitar futurs 
reajustaments, en els quals no solament es 
tinga en compte el nivell d’ingressos, sinó 
també les previsibles contingències per 
sentències urbanístiques. En definitiva, es 
tracta que amb la major transparència es 
puga previndre i diagnosticar el problema, 
abans d’haver-lo de curar. H

Viure en la 
il·lusió

Ciutadans	

Recuerdan la imagen 
del alcalde de Vila-real 

emulando al Rey de los Sie-
te Reinos de la serie Juego 

de Tronos? La instantánea, que se produjo 
el pasado febrero, en el marco de la Feria 
Medieval de Vila-real, tenía más de rea-
lidad que de ficción y venía a ilustrar de 
manera gráfica y premonitoria lo que sólo 
cinco meses después acontecería. 

Los delirios de grandeza del adalid de 
este grupo de malos gobernantes fueron re-
cogidos en esta imagen que poco a poco ha 
ido cobrando forma hasta ser el vivo refle-
jo de la cruel realidad. A modo predictivo, 
esta instantánea, que en aquel momento re-
flejaba una estudiada puesta en escena, se 
ha convertido hoy en un episodio más de 
la vida de este mal gobernante que soñaba 
con su trono y su corona, asentado en un 
gran castillo, pero eso sí a costa del sudor y 
el trabajo de los demás.

Son estos gastos los que hoy carga a las 
espaldas de los vecinos de Vila-real para 
que sufraguemos con recortes y subidas 
de impuestos sus lujos y caprichos y poder 
así satisfacer sus delirios de grandeza y su 
sed de opulencia desmedida que culmina-
rá a bombo y platillo con la adquisición del 
Gran Casino. Un edificio de dos millones 
de euros donde pretende ubicar su despa-
cho y que simboliza para Benlloch su For-
taleza Roja, la que desea aunque para ello 
diezme a Vila-real con una subida de un 
10% del Impuesto de Bienes Inmuebles.

La ambición y desmesura de sus deseos 
es la que le ha llevado a ocultar durante 
años que su descontrol en el gasto iba a 
derivar en un Plan Económico Financiero 
marcado por recortes sociales en partidas 
tan importantes como empleo, deporte o 
cultura. Esta es también la causa de su re-
chazo a la moción presentada por el Grupo 
Popular en la que exigíamos la retirada de 
este plan de recortes y su sustitución por 
un plan de ahorro que detrayera dinero de 
otras partidas que no afectaran al bienestar 
y a la calidad de vida de los vecinos.

Pues bien, hoy podemos afirmar que 
pese a haber intentado sin éxito, virar el 
rumbo de las políticas del alcalde, Benlloch 
ha preferido recortar en empleo, ahogar y 
asfixiar a empresas y entidades con impa-
gos o orquestar recortes en cultura, depor-
tes o barrios para, eso sí, poder mantener 
sus caprichos que pasan por la adquisición 
de un gimnasio privado o el aumento del 
226% en gastos de protocolo.

A esta batería de despropósitos hay que 
sumar el reciente veto anunciado por Ben-
lloch para esconder en qué se gasta el dine-
ro de sus vecinos que pasa por bloquear de 
manera expresa cuanto información muni-
cipal le sea posible censurar a oposición y 
ciudadanos.

Peso al veto de este Rey de reyes, que in-
venta castillos en el aire para justificar con 
mentiras sus delirios de grandeza , desde el 
Partido Popular vamos a seguir fiscalizan-
do más si cabe toda la gestión del equipo 
de gobierno para hacer saber al ciudadano 
la otra realidad que hay detrás de las men-
tiras de un alcalde cuyas ansias de poder le 
alejan de las necesidades de sus vecinos. H

Delirios de 
grandeza 

Partit	Popular
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La música de plectre 
es torna a viure a la 
fresca durant l’estiu
La tercera edició del festival organitzat per l’orquestra Francesc 
Tàrrega ha arribat a tres espais de la ciutat en horaris diferents

amfitriona, que va fer valdre els seus més de 
35 anys de trajectòria amb un concert a l’aire 
lliure a la plaça Major. Van completar el cicle 
les actuacions de l’Orquestra de l’Associació 
Cultural Musical Colás Chicharro de La Ca-
rolina (Jaén), a l’Auditori Municipal Músic 
Rafael Beltrán Moner, i l’Orquestra Abal-
sants d’Alcúdia de Crespins (València), a la 
sala d’actes de la Fundació Caixa Rural.

“Tres concerts amb els quals destaquem 
una música tan nostra com la de plectre 
en un ambient agradable i amé, de la mà 
de l’orquestra local Francesc Tàrrega, que 
una vegada més demostra tot el seu talent 
i la seua potencialitat com a amfitriona d’un 
esdeveniment que va consolidant-se estiu 
rere estiu”, assenyala Pérez, que va recordar 
que el certamen s’emmarca en la política de 
col·laboració amb entitats locals i contenció 
de despeses. h

L’esdeveniment vol apropar i captivar amb els sons de pols i pua el públic general.

El festival Plectre a la Fresca, organitzat 
per l’Orquestra de Pols i Pua Francesc Tà-
rrega de Vila-real, ha celebrat la seua tercera 
edició, per a refrescar l’estiu a la ciutat amb 
la millor música de plectre. De la mà de tres 
orquestres de diferents punts del país, el cer-
tamen va recuperar el valor d’instruments 
tradicionals com el llaüt, la bandúrria o la 
guitarra, de gran arrelament i projecció a 
Vila-real, en un festival “senzill i humil, però 
de gran sabor local, que va amenitzar la ciu-
tat amb les notes dels mestres de la corda i 
el plectre de la millor manera possible per 
a passar les nits i vesprades de l’estiu, a la 
fresca”, assenyala el regidor de Cultura, 
Eduardo Pérez. 

Amb aquest objectiu, la tercera edició del 
Plectre a la Fresca va programar tres concer-
ts en escenaris i horaris diferents. La primera 
actuació va arribar de la mà de l’orquestra Desenes d’artistes mostren els seus dots amb tallers i espectacles de tot tipus.

L’art circense envaeix 
el Termet amb el 
festival Malabara’t
La cita va nàixer l’any 2010 amb l’objectiu de realçar aquesta 
disciplina en la cultura actual de la província de Castelló

d’una trentena d’artistes de nou compan-
yies arribades de quatre països.

Organitzat per l’Associació de Malaba-
ristes de Castelló, el Malabara’t va arrancar 
per primera vegada l’any 2010, si bé va ser 
el 2012 quan va adquirir el caràcter de fes-
tival consolidat en el calendari cultural de 
Vila-real. El 2016, la Trobada de Malabaris-
tes compleix ja la seua cinquena edició, amb 
una programació de tallers, espectacles i 
convivència que fan de la cita al Termet un 
esdeveniment únic de les arts circenses.

En aquest sentit, des de la direcció de 
l’esdeveniment apunten en el web ‘www.
malabarat.com’ que “gràcies a l’organització, 
voluntaris, artistes, tècnics, artesans, espon-
tanis i al públic que s’entrega, hem aconse-
guit que amb la nostra trobada estival, Vila-
real forme part, a dia d’avui, del mapa del 
circ europeu“. h

La Trobada de Malabaristes, amb caràc-
ter biennal, ha tornat aquest estiu a Vila-

real a l’incomparable marc del Termet de la 
Mare de Déu de Gràcia. Durant un cap de 
setmana, grans i menuts han pogut apren-
dre tècniques de circ a través de tallers de tot 
tipus i gaudir d’espectacles on es mostra el 
circ en la seua màxima esplendor.

Les activitats van arrancar el divendres 
29 de juliol amb una cercavila fins a l’ermita 
i es van allargar fins a la vesprada de diu-
menge, en un cap de setmana que va portar 
a la localitat artistes circenses i malabaristes 
de primer nivell, amb una desena de tallers, 
l’esperada gala de dissabte a la nit o les olim-
píades malabars de diumenge. 

El regidor de Cultura, Eduardo Pérez, ha 
destacat que el disseny de la cita fa que siga 
perfecta la realització a l’aire lliure i atraure 
públic de totes les edats amb la participació 

cultura Assajos populars del
ball de plaça a la 
plaça del Pastoret 

Q TRADICIÓ. Els dies 9, 10 i 11 d’agost, 
El Raval organitza, a les 22.30 hores, unes 
sessions per a ensenyar i practicar les 
passades del nostre ball de plaça. h

N Jornada de jocs tradicionals per a grans i menuts al Termet

El Termet ha acollit una sessió 
de jocs tradicionals, organitzada 
per la Regidoria de Tradicions. 
Una jornada “molt gratificant” 
per a recordar aquests jocs, en 
paraules del regidor de l’àrea, 
Pasqual Batalla, que destaca la 
gran implicació de les persones 
majors. 

“Després d’una primera ses-
sió a la plaça Major per a po-
tenciar els jocs en família, vam 
considerar molt interessant tor-
nar a celebrar altra jornada, en 
aquest cas al Termet, ja que vam 
comprovar com la gent gran se 
sumava de forma espontània al 
joc i ensenyava els més menuts, 
els explicaven les regles i ho 
passaven molt bé”. 

N Mostra dels alumnes de fotografia

Els integrants del curs de Fo-
tografia de l’Espai Jove han 
exposat el resultat del seu 
treball en la mostra col·lectiva 

‘Mirades inconnexes’. Juan 
Vicente Doñate ha impartit 
les classes a prop d’una dese-
na d’alumnes.
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VILA-reAL - CAsteLLÓ:	De dilluns a divendres	
a		6.55,	7.05,	7.33	(CIVIs),	7.50,	8.03	(CIVIs),	8.20,	8.33	
(CIVIs),	8.57,	9.20,	9.46,	10.20,	10.47,	11.20,	11.47,	12.20,	
12.47,	13.20,	13.47,	14.20,	14.47,	15.03	(CIVIs),	15.30,	
15.47,	16.04	(CIVIs),	16.30,	16.47,	17.20,	17.47,	18.20,	
18.47,	19.03	(CIVIs),	19.35,	19.46,	20.03	(CIVIs),	20.30,	
20.47,	21.20,	21.46,	22.20,	22.47,	23.30.		el cap de setma-
na	a	les	8.20,	9.20,	10.20,	11.20,	12.20,	13.20,	14.20,	15.30,	
16.30,	17.20,	18.20,	19.35,	20.30,	21.20,	22.20,	23.30.	

CAsteLLÓ - VILA-reAL:	De dilluns a divendres	
a	5.55,	6.15,	6.45	(CIVIs),	7.02,	7.17	(CIVIs),	7.35,	7.47	
(CIVIs),	8.05,	8.20,	8.55,	9.20,	9.50,	10.20,	10.50,	11.20,	
12.00,	12.20,	12.50,	13.25,	13.50	(CIVIs),	14.15,	14.30,	
15.05	(CIVIs),	15.20,	15.35,	15.50,	16.20,	16.50,	17.20,	
18.00,	18.20	(CIVIs),	18.25,	18.50,	19.15	(CIVIs),	19.20,	
19.50,	20.20,	20.50,	21.20,	21.50,	22.30.	el cap de setma-
na	a	les	7.35,	8.20,	9.20,	10.20,	11.20,	12.20,	13.25,	14.30,	
15.35,	16.20,	17.20,	18.25,	19.20,	20.20,	21.20,	22.30.	

VILA-reAL - VALÈnCIA:	De dilluns a divendres 
a		6.02,	6.21,	6.50	(CIVIs),	7.09,	7.22	(CIVIs),	7.41,	7.54,	
8.10	(CIVIs),	8.26,	9.02,	9.26,	9.56,	10.26,	10.56,	11.26,	
12.07,	12.26,	12.56,	13.31,	13.56,	14.20	(CIVIs),	14.36,	
15.11,	15.25	(CIVIs),	15.41,	15.56,	16.26,	16.56,	17.26,	
18.07,	18.25	(CIVIs),	18.31,	18.56,	19.20	(CIVIs),	19.26,	
19.57,	20.26,	20.56,	21.26,	21.56,	22.36.	el cap de setma-
na	a	les	7.41,	8.26,	9.26,	10.26,	11.26,	12.26,	13.31,	14.36,	
15.41,	16.26,	17.26,	18.31,	19.26,	20.26,	21.26,	22.36.	

VALÈnCIA - VILA-reAL:	De dilluns a divendres	
a	les	5.55,	6.10,	6.45	(CIVIs),	6.55,	7.15	(CIVIs),	7.20,	
7.45	(CIVIs),	8.00,	8.20,	8.50,	9.20,	9.50,	10.20,	10.50,	
11.20,	11.50,	12.20,	12.50,	13.20,	13.50,	14.15	(CIVIs),	
14.30,	14.50,	15.15	(CIVIs),	15.30,	16.20,	16.50,	17.20,	
17.50	(CIVIs),	18.15,	18.35,	18.50	(CIVIs),	19.15,	19.30,	
19.50,	20.20,	20.50,	21.20,	21.50,	22.30.	el cap de setma-
na	a	les	7.20,	8.20,	9.20,	10.20,	11.20,	12.20,	13.20,	14.30,	
15.30,	16.20,	17.20,	18.35,	19.30,	20.20,	21.20,	22.30.
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Eixida per a veure la pluja de Perseids

El dia 13, Joventut ha previst una excursió al Desert 
de les Palmes per a observar la pluja dels Perseids i 
també la lluna, si l’oratge deixa. Només s’ha de dur 
tovallola o estoreta per a poder estirar-se a terra.

Destaquem

Teatre a la fresca amb el grup Tabola

La programació de l’Estiu al Termet inclou aquest 
mes, el dissabte 20 a les 22.30 hores, teatre en valen-
cià a càrrec d’una de les companyies locals, Tabola. 
‘L’adició’ i ‘El Penitent’ són les obres seleccionades.

telÈfons d’interÉs

AJUNTAMENT
Plaça Major, s/n. telèfon:	964	547	000
PROP
Carrer de Josep ramon Batalla, 38. telèfon:	
964	547	170
CADASTRE	MUNICIPAL
Plaça Major, s/n, planta baixa. telèfon: 964	
547	001
PISCINES	COBERTES
YUREMA	REQUENA
Carrer de Joanot Martorell, 62. telèfon:	 964	
529	356
POLICIA	LOCAL
Carrer de Josep ramon Batalla, 62. telèfon:	
964	547	010
RECAPTACIÓ	MUNICIPAL
Carrer de Josep ramon Batalla, 6 planta 
baixa. telèfon:	964	547	060
POLICIA	NACIONAL
Carrer de la Comunió, 1. telèfon:	964	522	100
AGÈNCIA	LOCAL	D’ENERGIA
I	MEDI	AMBIENT
Carrer del Ponent Baix, 65 planta baixa. te-
lèfon:	964	547	250
AGÈNCIA	TRIBUTÀRIA
Avinguda del Mediterrani, 1 planta baixa. te-
lèfon:	901	223	344
ATENCIÓ	I	TRÀMITS
Plaça Major, s/n planta baixa. telèfon:	964	547	
000
AUDITORI	MUNICIPAL
Avinguda de la Murà. telèfon:	964	547	200
CÀRITAS
Carrer del Calvari, 199 planta baixa. telèfon:	
964	535	343
CEAM	VILA-REAL
Carrer de Gamboa, 29. telèfon:	964	526	897
CEMENTERI	MUNICIPAL
Camí de l’ermita, s/n. telèfon:	964	520	073
CORREUS
Carretera d’Onda, s/n. telèfon:	964	530	614
ECOPARC
Camí del segon sedeny, s/n. telèfon:	964	536	
761

Adreces d’interÉs 
BIBLIOTECA	SECCIÓ	INFANTIL	PIUS	XII

Avinguda de Pius XII, 43:	964	547	232

AGÈNCIA	DE	LECTURA	DEL	PILAR

Carrer de Martí l’Humà, 24:	964	547	233		

ARXIU	MUNICIPAL	DE	VILA-REAL	

Avinguda de la Murà, 14:	964	547	220		

BIBLIOTECA	MUNICIPAL	-	AGÈNCIA	DE	SOLADES

Carrer de solades, 25: 964	547	230		

CASA	DE	L’OLI

Plaça de Mossén Ballaster, 1: 964	547	222

CULTURA	-	AUDITORI	MUNICIPAL	

Avinguda de la Murà, 1:	964	547	200		

MUSEU	DE	LA	CIUTAT	CASA	DE	POLO

Carrer de Joan Fuster, 33:	964	547	222		

MUSEU	ETNOLÒGIC	

ermita de la Mare de Déu de Gràcia:	964	547	222		

AGÈNCIA	LOCAL	D’HABITATGE

Plaça Major, s/n:	964	547	000

AMICS

Carrer de Betxí, 49:	964	547	138

ASSOCIACIÓ	DE	COMERCIANTS	DEL	MERCAT	CENTRAL	

Plaça de Colom, s/n:	964	520	838

CAMBRA	DE	COMERÇ	-	VIVER	D’EMPRESES	I	i	II

Carrer del Monestir de Poblet, 24:	964	506	661/964	533	681

CASA	DE	LA	DONA

Carrer de santa sofia, 2:	964	547	160

FUNDACIÓ	GLOBALIS

Carrer del Monestir de Poblet, 15. Despatx 39:	964	054	522

CENTRE	DE	DIA	LLUÍS	ALCANYÍS

Carrer del Molí, 4-A:	964	547	140

CENTRE	DE	DIA	TERAPÈUTIC

Carrer de la soledat, 27:	964	538	465

COMUNITAT	DE	REGANTS

Carrer del Mestre Goterris, 11:	964	521	995

SPV,	SERVEIS	PÚBLICS	VILA-REAL

Camí de Betxí, 26:	010	/	954	547	100

INSTITUT	NACIONAL	DE	LA	SEGURETAT	SOCIAL

Carrer  de València, 31-A:	964	521	341	

FACSA

Carrer de Carles sarthou, 10:		964	527	680

ESCOLA	TALLER

Avinguda d’europa, 34:	964	500	153	
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